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Vienna, 28 October 2011-The Vienna-based South East Europe Media Organisation (SEEMO), 
the Central European Initiative (CEI) from Trieste, Italy, and the Media Program South East 
Europe of Germany’s Konrad-Adenauer-Stiftung (KAS) are pleased to announce the V South 
East Europe Media Forum (SEEMF) in Belgrade, Serbia, from 2 to 3 November 2011. This 
year’s forum will analyse problems and perspectives of media pluralism, media market and 
business models in the region.  

The conference will be inaugurated by Serbia’s prime minister, Mirko Cvetkovic. 

During the two-day conference, to be attended by more than 200 participants from 20 countries, 
Polish journalist Kalicki Wlodzmierz will be presented with the CEI SEEMO Award for 
Outstanding Merits in Investigative Journalism 2011. Special investigative journalism diplomas 
will be given to Artan Hoxha (Albania), Dijana Suboticki (Serbia), and Matej Surc and Blaz 
Zgaga (Slovenia). 

SEEMF aims to promote exchanges and networking among media executives and leading 
journalists in the region. Previous SEEMF events took place in Zagreb (2007); Sofia (2008); 
Tirana (2009); and Budapest (2010). 

In addition to SEEMO, CEI and KAS, the partners for the V SEEMF are: The European 
Broadcasting Union (EBU); the OSCE Mission to Serbia; the South, East and Central Europe PR 
Organisation (SECEPRO); the International Media Center; and Raiffeisen Bank International. 
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CVETKOVIĆ : VLADA SRBIJE ZA MIRNO REŠENJE PITANJA KOSMETA   

2.novembar 2011  

Tanjug 

Vlada Srbije se zalaže za mirno rešenje kosovskog pitanja, koje će omogućiti nastavak dijaloga 
sa Prištinom i regionalno pomirenje, uključujući i istorijsko pomirenje srpskog i albanskog 



naroda - izjavio je srpski premijer Mirko Cvetković na Forumu medija jugoistočne Evrope 
(SEEMF), večeras u Beogradu. On je naglasio da se do rešenja za Kosmet mora doći isključivo 
dijalogom, uz uvažavanje interesa svih strana. Podsetivši da dijalog ne podrazumeva jednostrane 
i nasilne poteze, Cvetković je naglasio da Vlada Srbije ulaže napore na pronalaženju mirnog 
rešenja, koje neće voditi eskalaciji ionako napete i zapaljive situacije u Pokrajini. Premijer je 
naglasio da je blizu i rešenje za aktuelnu krizu na severu Kosmeta, ali nije želeo da iznosi detalje, 
osim naznake da predlog neće svima odgovarati. Cvetković je ocenio da nastavak evropske 
integracije Srbije i rešavanje statusa Kosmeta u ovom trenutku predstavljaju dva odvojena i 
paralelna procesa, ali je napomenuo da ne isključuje mogućnost da će se te dve linije u 
budućnosti ipak susresti. 

http://glassrbije.org/index.php?option=com_content&task=view&id=98807&Itemid=26 
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Mirko Cvetković: Daleko su mračna vremena kada je partija upravljala medijima 

Tanjug, Beta 

 02. novembar 2011. 

Beograd – Srbija u istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i demokratičnosti kao 
sada, ocenio je premijer Srbije Mirko Cvetković. 

Cvetković je, otvarajući Forum medija jugoistočne Evrope (SEEMO) u Beogradu, kazao da veća 
otvorenost medija pokazuje da se Srbija menja nabolje, dodavši da se cenzura i vršenje pritisaka 
na medije više ne tolerišu. 

Premijer je izjavio da će se država povući iz vlasništva u medijima.  

Daleko su mračna vremena kada je partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne događa i 
stoga smatram da se kao država menjamo nabolje, rekao je Cvetković, dodajući da važnu ulogu u 
tome imaju mediji i novinari.  

U tom smislu je, kako je dodao, vlada usvojila važan dokument - Strategiju razvoja sistema 
javnog informisanja do 2016. godine. 

Ta strategija je, prema njegovim rečima, zasnovana na standardima i regulativi demokratskog 
sveta i štiti javni interes građana, njihovo pravo da budu obavešteni o svemu što se dešava.  



"Obavezali smo se Strategijom da ćemo celokupan pravni okvir usaglasiti sa evropskim 
regulatornim okvirom i da će obezbediti da se država povuče iz vlasništva u medijima", rekao je 
premijer.  

Od izuzetnog značaja je, naveo je Cvetković, Zakon o slobodnom pristupu informacijama od 
javnog značaja, zahvaljujući kojem svaki građanin može da zatraži informacije.  

"Mediji treba da nastave da informišu građane, da se kritički odnose na sve loše pojave u 
društvu, uključujući i one za koje je odgovorna vlada. Treba da se i upitaju koliki doprinos 
njihovi tekstovi pružaju razvoju, jer mediji imaju i obrazovnu funkciju“, podsetio je Cvetković.  

"Držaćemo se ciljeva zadatih Strategijom i raditi na stvaranju povoljnog ambijenta za rad 
medija", rekao je premijer. Mediji, prema njegovim rečima, imaju nesumnjivo veliki značaj u 
razvoju svakog društva.  

Nijedno stabilno demokratsko društvo ne može da se zamisli bez nezavisnih medija, ocenio je 
on, dodajući da su mediji korektivni faktor. Srbija danas u potpunosti garantuje i poštuje slobodu 
medija, mišljenja i pravo na obaveštenost, podvukao je Cvetković.  

Učesnici Medijskog foruma jugoistočne Evrope ukazali su na početku tog skupa da u Srbiji još 
nisu istraženi svi slučajevi napada na novinare i ubistava novinara.  

Generalni sekretar Medijske organizacije za jugoistočnu Evropu Oliver Vujović rekao je na 
početku skupa da Srbija još nije rešila slučajeve ubistva i napada na novinare i izrazio nadu da će 
Vlada Srbije uspeti da reši te slučajeve.  

"Vaš dolazak na skup jako je bitna podrška novinarstvu u Srbiji", rekao je Vujović obraćajući se 
Cvetkoviću.  

Organizatori foruma, kome prisustvuju novinari i predstavnici vodećih medijskih organizacija, su 
SEEMO, nemačka fondacija "Konrad Adenauer" i Centralnoevropska incijativa.  

Na početku skupa predstavnici ove tri organizacije su ukazali na ekonomske probleme sa kojima 
se mediji suočavaju u vremenu krize i na značaj medija u jačanju demokratskih institucija.  

U nastavku dvodnevnog foruma, nekolicini novinara biće uručene nagrade za istraživačko 
novinarstvo. 
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Cvetković: Srbija danas garantuje slobodu medija 



Tanjug  

 02. 11. 2011.  

Srbija u istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i demokratičnosti kao sada, ocenio 
je danas premijer Srbije Mirko Cvetković i dodao da veća otvorenost medija pokazuje da se 
Srbija menja na bolje. 

Cvetković je otvarajući Forum medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u Beogradu kazao da se 
cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne tolerišu.  

- Daleko su mračna vremena kada je partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne događa i 
stoga smatram da se kao država menjamo na bolje - rekao je Cvetković, dodajući da važnu ulogu 
u tome imaju mediji i novinari. 
 
U tom smislu je, kako je dodao, vlada usvojila važan dokument - Strategiju razvoja sistema 
javnog informisanja do 2016. godine. 
 
Ta strategija je, prema njegovim rečima, zanosvana na standardima i regulativi demokratskog 
sveta i štiti javni interes građana, njihovo pravo da budu obavešteni o svemu što se dešava. 
 
Obavezali smo se Strategijom da ćemo celokupan pravni okvir usaglasiti sa evropskim 
regulatornim okvirom, i da će obezbediti da se država povuče iz vlasništva u medijima. 
 
Od izuzetnog značaja je, naveo je dalje Cvetković, Zakon o slobodnom pristupu infromacijama 
od javnog značaja, zahvaljujući kojem svaki građanin može da zatraži informacije. 
 
- Mediji treba da nastave da informišu građane, da se kritički odnose na sve loše pojave u 
drustsvu, uključujući i one za koje je odgovorna vlada. Treba da se i upitaju koliki doprinos 
njihovi tekstovi pružaju razvoju jer mediji imaju i obrazovnu funkciju. Držaćemo se ciljeva 
zadatih Strategijom i raditi na stvaranju povoljnog ambijenta za rad medija - podsetio je 
Cvetković. 
 
Mediji, prema njegovim rečima, imaju nesumnjivo veliki značaj u razvoju svakog društva. 
Nijedno stabilno demokratsko društvo ne može da se zamisli bez nezavisnih medija, ocenio je 
on, dodajući da su mediji korektivni faktor. 
 
- Srbija danas u potpunosti garantuje i poštuje slobodu medija, mišljenja i pravo na obaveštenost 
- podvukao je Cvetković. 
 
Na otvaranju su govorili i Oliver Vujović, generalni sekretar "Southeast Europe Media 
Organization", Matijas Varner, direktor kompanije "Konrad-Adenauer-Stiftung", Henri Bone 
direktor iste kompanije za Srbiju i Crnu Goru i Gerhard Pfanzelter, generalni sekretar "Central 
European Initiative". 
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http://glassrbije.org/index.php?option=com_content&task=view&id=98807&Itemid=26 

CVETKOVIĆ : VLADA SRBIJE ZA MIRNO REŠENJE PITANJA KOSMETA   

2.novembar 2011  

Vlada Srbije se zalaže za mirno rešenje kosovskog pitanja, koje će omogućiti nastavak dijaloga 
sa Prištinom i regionalno pomirenje, uključujući i istorijsko pomirenje srpskog i albanskog 
naroda - izjavio je srpski premijer Mirko Cvetković na Forumu medija jugoistočne Evrope 
(SEEMF), večeras u Beogradu. On je naglasio da se do rešenja za Kosmet mora doći isključivo 
dijalogom, uz uvažavanje interesa svih strana. Podsetivši da dijalog ne podrazumeva jednostrane 
i nasilne poteze, Cvetković je naglasio da Vlada Srbije ulaže napore na pronalaženju mirnog 
rešenja, koje neće voditi eskalaciji ionako napete i zapaljive situacije u Pokrajini. Premijer je 
naglasio da je blizu i rešenje za aktuelnu krizu na severu Kosmeta, ali nije želeo da iznosi detalje, 
osim naznake da predlog neće svima odgovarati. Cvetković je ocenio da nastavak evropske 
integracije Srbije i rešavanje statusa Kosmeta u ovom trenutku predstavljaju dva odvojena i 
paralelna procesa, ali je napomenuo da ne isključuje mogućnost da će se te dve linije u 
budućnosti ipak susresti. 

 

**** 

Beograd ugošćuje Medijski forum jugoistočne Europe 
 

Vijesti.hr 
02.11.2011 
Peti Medijski forum jugoistočne Europe (SEEMF), na kojemu će više od 200 sudionika iz 20 
zemalja analizirati probleme i izazove medijskog pluralizma, medijsko tržište i poslovne modele 
u regiji, započinje u srijedu u beogradskom Sava centru 
Organizatori dvodnevnog skupa su Medijska organizacija jugoistočne Europe (SEEMO) sa 
sjedištem u Beču, Srednjoeuropska inicijativa (CEI) iz Trsta i Medijski program jugoistočne 
Europe njemačkog Konrad-Adenauer-Stiftunga (KAS).  

 
Na Forumu će se okupiti čelnici regionalnih i međunarodnih medijskih institucija. Skup će 
otvoriti srpski premijer Mirko Cvetković, a među panelistima najavljeni su predsjednik Europske 
federacije novinaraArne Koenig, direktor RTV B92 Veran Matić, direktor RTS-a Aleksandar 



Tijanić, predsjednik Hrvatskog novinarskog društva Zdenko Duka, savjetnica predsjednika RH 
za društvena pitanja Zrinka Vrabec Mojzeš i dr.  

 
Poljskom novinaru Kalickiju Wlodzmierzu bit će uručena CEI SEEMO Nagrada za izuzetni 
doprinos istraživačkom novinarstvu za 2011. godinu. Specijalne diplome istraživačkog 
novinarstva dobit će Artan Hoxha iz Albanije, Dijana Subotički iz Srbije te Matej Šurc i Blaž 
Zgaga iz Slovenije. 

 
Cilj SEEMF-a unaprijeđivanje je razmjene i uspostavljanje kontakata između medijskih urednika 
i vodećih novinara u regiji. Prijašnje SEEMF konferencije održale su se u Zagrebu (2007), Sofiji 
(2008), Tirani (2009) i Budimpešti (2010). 

Uz SEEMO, CEI i KAS, partneri ovogodišnjeg Foruma su Europska radiodifuzna unija (EBU), 
Misija OSCE-a u Srbiji, Organizacija odnosa s javnošću južne, istočne i centralne Europe 
(SECEPRO), Međunarodni medijski centar i Raiffeisen Bank International. 
 
SEEMO je nevladina, neprofitna organizacija, sastavljena od mreže urednika i novinara iz regije. 
Osnovana je 2000. godine u Zagrebu, a danas broji više od 800 individualnih članova i medijskih 
kuća iz Slovenije, Hrvatske, BiH, Crne Gore, Srbije, Kosova, Albanije, Makedonije, Grčke, 
Mađarske, Slovačke, Češke, Poljske, Ukrajine, Bjelorusije, Moldavije, Rumunjske, Bugarske i 
Turske. 

Predsjednik Srbije Boris Tadić na SEEMO-ovom skupu o istraživačkom novinarstvu, lipanj 
2011. 
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Konrad Adenauer Stiftung Serbia 

V. SOUTH EAST EUROPE MEDIA FORUM 

MEDIA PLURALISM AND MEDIA BUSINESS 

NOVEMBER 

2 

Wednesday 

DATE/TIME 

November 2 - 3, 2011 



LOC. 

Belgrade 

TYPE 

Convention 

The South East Europe Media Forum (SEEMF) has become one of the biggest media events in 
South East Europe. 

Around 200 leading journalists, editors-in-chief, associations’ members, members of 
international organizations and media experts from 20 different countries are expected at the 
forum this year. The conference will be inaugurated by the Prime Minister of Serbia, Mirko 
Cvetkovic (see Program under “Topic”). 

The SEEMF takes place annually since 2007 and aims primary to strengthen the exchange of 
ideas and the establishment of networks among media people in the region. Considering the 
worldwide financial and economic crisis, which had a massive impact on media business in 
South East Europe, and the resistant media freedom and media plurality deficits, this year’s 
forum promises to be very exciting. The SEEMF is organized by the Media Program South East 
Europe of the Konrad-Adenauer-Stiftung in cooperation with the South East Europe Media 
Organization (SEEMO) and the Central European Initiative (CEI). 
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2.11.2011  

B92 

Cvetković: Mediji u Srbiji slobodni 
Beograd -- Srbija u istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i demokratičnosti kao 
sada, ocenio je premijer Srbije Mirko Cvetković.Premijer Mirko Cvetković (Fonet, arhiv) 

Cvetković je, otvarajući Forum medija jugoistočne Evrope (SEEMO) u Beogradu, kazao da veća 
otvorenost medija pokazuje da se Srbija menja nabolje, dodavši da se cenzura i vršenje pritisaka 
na medije više ne tolerišu. 

Premijer je izjavio da će se država povući iz vlasništva u medijima.  



Daleko su mračna vremena kada je partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne događa i 
stoga smatram da se kao država menjamo nabolje, rekao je Cvetković, dodajući da važnu ulogu u 
tome imaju mediji i novinari.  
U tom smislu je, kako je dodao, vlada usvojila važan dokument - Strategiju razvoja sistema 
javnog informisanja do 2016. godine. 
Ta strategija je, prema njegovim rečima, zasnovana na standardima i regulativi demokratskog 
sveta i štiti javni interes građana, njihovo pravo da budu obavešteni o svemu što se dešava.  
"Obavezali smo se Strategijom da ćemo celokupan pravni okvir usaglasiti sa evropskim 
regulatornim okvirom i da će obezbediti da se država povuče iz vlasništva u medijima", rekao je 
premijer.  
Od izuzetnog značaja je, naveo je Cvetković, Zakon o slobodnom pristupu informacijama od 
javnog značaja, zahvaljujući kojem svaki građanin može da zatraži informacije.  
"Mediji treba da nastave da informišu građane, da se kritički odnose na sve loše pojave u 
društvu, uključujući i one za koje je odgovorna vlada. Treba da se i upitaju koliki doprinos 
njihovi tekstovi pružaju razvoju, jer mediji imaju i obrazovnu funkciju“, podsetio je Cvetković.  
"Držaćemo se ciljeva zadatih Strategijom i raditi na stvaranju povoljnog ambijenta za rad 
medija", rekao je premijer. Mediji, prema njegovim rečima, imaju nesumnjivo veliki značaj u 
razvoju svakog društva.  
Nijedno stabilno demokratsko društvo ne može da se zamisli bez nezavisnih medija, ocenio je 
on, dodajući da su mediji korektivni faktor. Srbija danas u potpunosti garantuje i poštuje slobodu 
medija, mišljenja i pravo na obaveštenost, podvukao je Cvetković.  
Učesnici Medijskog foruma jugoistočne Evrope ukazali su na početku tog skupa da u Srbiji još 
nisu istraženi svi slučajevi napada na novinare i ubistava novinara.  
Generalni sekretar Medijske organizacije za jugoistočnu Evropu Oliver Vujović rekao je na 
početku skupa da Srbija još nije rešila slučajeve ubistva i napada na novinare i izrazio nadu da će 
Vlada Srbije uspeti da reši te slučajeve.  
"Vaš dolazak na skup jako je bitna podrška novinarstvu u Srbiji", rekao je Vujović obraćajući se 
Cvetkoviću.  
Organizatori foruma, kome prisustvuju novinari i predstavnici vodećih medijskih organizacija, su 
SEEMO, nemačka fondacija "Konrad Adenauer" i Centralnoevropska incijativa.  
Na početku skupa predstavnici ove tri organizacije su ukazali na ekonomske probleme sa kojima 
se mediji suočavaju u vremenu krize i na značaj medija u jačanju demokratskih institucija.  



U nastavku dvodnevnog foruma, nekolicini novinara biće uručene nagrade za istraživačko 
novinarstvo. 
 
"Gde je ta sloboda medija?" 
"Premijer Cvetković i ja kao da ne živimo u istoj Srbiji", rekla je za B92 predsednica Udruženja 
novinara Srbije Ljiljana Smajlović.  
"Ja ne znam gde je ta sloboda medija, i gde je to gde se ne sme pritiskati na medije u Srbiji", 
dodala je Smajlović.  
"Mi imamo strašan primer da je pre par nedelja podignuta optužnica protiv Jelene Spasić, 
novinarke koja je samo obelodanila nestručnost i nesposobnost državnih organa, koji su, samo da 
bi prikrili tu nestručnost i nesposobnost, stavili na jedan dokument "strogo poverljivo". Njoj preti 
tajno suđenje..." 
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Cvetković najavio povlačenje države iz medija 

Danas  

2. novembar 2011. 

Premijer Srbije Mirko Cvetković izjavio je večeras na medijskom forumu jugoistočne Evrope 
koji se održava u Beogradu, da će se država povući iz vlasništva u medijima. 

Cvetković je na skupu u beogradskom "centru Sava" rekao da u Srbiji0 nema cenzure i da su 
novinari slobodni da istražuju i objavljuju informacije do kojih dolaze. 

"Srbija nikad nije imala takav stepen slobode i demokratičnosti. Daleko iza nas su ostala mračna 
vremena kada je partija upravljala medijima i kada su novinari smatrani poslušnicima", rekao je 
premijer Srbije na početku petog medijskog foruma. 

On je podsetio da je Vlada usvojila Strategiju razvoja javnog sistema informisanja do 2016. 
godine. 

Cvetković je ukazao i na odgovornost koju mediji imaju u informisanju građana. 

"Mediji treba da se kritički odnose prema lošim pojavama u društvu", rekao je Cvetković i naveo 
da novinari treba da vode računa da svojim izveštavanjem ne ruše prava i slobode drugih 
građana. 



Učesnici Medijskog foruma jugoistočne Evrope, ukazali su na početku tog skupa da u Srbiji još 
nisu istraženi svi slučajevi napada na novinare i ubistava novinara. 

Generalni sekretar Medijske organizacije za jugoistočnu Evropu (SEEMO) Oliver Vujović rekao 
je na početku skupa da Srbija još nije rešila slučajeve ubistva i napada na novinare i izrazio nadu 
da će Vlada Srbije uspeti da reši te slučajeve. 

"Vaš dolazak na skup jako je bitna podrška novinarstvu u Srbiji", rekao je Vujović obraćajući se 
Cvetkoviću. 

Organizatori foruma, kome prisustvuju novinari i predstavnici vodećih medijskih organizacija, su 
SEEMO, nemačka fondacija "Konrad Adenauer", i Centralnoevropska incijativa. 

Na početku skupa predstavnici ove tri organizacije su ukazale na ekonomske probleme sa kojima 
se mediji suočavanju u vremenu krize, i na značaj medija u jačanju demokratskih institucija. 

U nastavku dvodnevnog foruma, nekolicini novinara biće uručene nagrade za istraživačko 
novinarstvo. 

 

**** 

 

 

Uspeh medija zavisi od prilagođavanja izazovima 

03. novembar 2011.  

Tanjug 

BEOGRAD - Učesnici Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF), koji je završen večeras u 
Beogradu, poručili su da se mediji suočavaju sa finansijskom krizom, političkim pritiscima i 
tehnološkim izazovima i da njihov uspeh zavisi od mogućnosti da se tome prilagode. 

Predsednik odbora Medijske organizacije jugoistočne Evrope (SEEMO) Boris Bergant je u 
završnoj reči na Forumu istakao da je to bila "sjajna konferencija", najbolja od svih pet do sada 
održanih, jer su na njoj pokrenuta prava pitanja u pravom trenutku. 

Mediji se suočavaju sa finansijskom krizom i političkim pritiscima, koji su jači nego u 
prethodnom periodu ocenio je on, ističući da najveći problem predstavlja tehnološki izazov, koji 
je istovremeno i najveća šansa za medije. 



"Ukoliko se prilagodimo problemima i pritiscima- uspećemo, ali samo ako novinari i ostali 
medijski radnici na tome sarađuju", poručio je Bergant. 

Na dvodnevnom Forumu u Centru "Sava" održano je nekoliko panela na kojima je bilo reči o 
vlasništvu nad medijima, o suočavanju medija sa ekonomskom krizom, kao i o slobodi medija u 
jugoistočnoj Evropi i ulozi javnih servisa u demokratskom društvu. 

Organizator Foruma koji je održan pod nazivom "Medijski pluralizam i medijsko poslovanje u 
južnoj, istočnoj i centralnoj Evropi" je Organizacija Medija jugoistočne Evrope (SEEMO), koja 
je dodelila i nagrade za istraživačko novinarstvo. 

Sve više velikih korporacija koje se vode samo profitom 

Sve je manje malih vlasnika medija, a sve više korporacija koje se vode isključivo profitom, a ne 
društvenom odgovornošću, rečeno je danas na panelu o vlasništvu nad medijima. 

Predsednik Evropske federacije novinara Arne Kening kazao je da o tom problemu novinari 
često razgovaraju i da je primećen u EU, dodajući da je problem i u tome što poslodavci ne žele 
da razgovaraju sa novinarima. 

"Vlasnici se ponašaju kao poslodavci koji na medijske radnike gledaju samo kao na radnu snagu 
i koji ne vode brigu o medijskom sadržaju", rekao je Kening. 

Nezavisni medijski konsultant Goran Cetinić rekao je da je u Srbiji najveći problem 
netransparentnost vlasničke strukture u medijima, dok je mogućnost monopola u medijima manji 
problem. 

Prema njegovim rečima, problem je što postoji veliki broj medija koji daleko premašuju 
ekonomsku moć države, što opet vodi u korumpiranost i narušava kvalitet programa. 

Predsednik Asocijacije novinara Hrvatske Zdenko Duka naveo je da je problem vlasništva u 
medijima u toj državi bio i u okviru korupcionaške afere, kao i jedna od tema Nacionalnog veća 
za sigurnost. 

Prema njegovim rečima, Hrvatska ima zakonodavstvo usklađeno sa evropskim standardima, ali 
je problem njegova primena. 

Duka je naglasio da je finansijska situacija stabilnija u medijima koji su u stranom vlasništvu, 
objašnjavajući da se domaći vlasnici bave i drugim poslovima, pa u uslovima ekonomske krize 
to trpe mediji i novinari. 

"Na sceni je opšta tabloidizacija, koja je dominantna bez obzira na vrstu vlasništva", ocenio je 
on. 



Suvlasnik podgoričkih "Vijesti" Zdenko Ivanović je rekao da je ključno pitanje kako doći do 
društveno odgovornog novinarstva i medija, a uz to i do profita. 

Prema njegovim rečima, u Crnoj Gori postoji potpuna transparentnost vlasništva medija, ali to ne 
znači da u sferi medija ne vlada "haos". 

"Nema jedinstvene formule rešavanja pitanja vlasništva nad medijima koje bi važilo za sve 
države, jer se države razlikuju po veličini i ekonomskoj moći", zaključio je Ivanović. 

Javni servisi potrebni za demokratizaciju društva 

Javni servisi i mediji neophodni su za demokratizaciju društva, a posebno u vremenu medijskih i 
tehnoloških promena, rečeno je danas na skupu - "Javni servisi - kako osigurati njihov doprinos 
demokratskom društvu". 

Učesnici ovog panela naglasili su da je uloga javnih servisa očuvanje nacionalnih i kulturnih 
identiteta, investiranje u kvalitetne programe, emitovanje posebnih kulturnih sadržaja i 
obrazovanje. 

Potpredsednik Evropske unije emitera Klaudio Kapon izjavio je da u Evropi raste političko 
mešanje u rad javnih servisa i da globalna finansijska kriza utiče da ne mogu da se obezbede 
kvalitetni programi. 

On je naveo da se postavlja pitanje da li su i zašto potrebni javni servisi i rekao da je njihova 
uloga izuzetna i zaista potrebna, posebno u vremenu finansijske krize i svih medijskih i 
tehnoloških promena. 

Ti mediji služe ljudima, a ne elitama i državnoj administraciji, naveo je Kapon i dodao da se kroz 
dobro zakonodavstvo, imenovanje kvalitetnih ljudi u njihova rukovodstva i kvalitetnim 
programom, moraju zašittiti od lobi grupa. 

Generalni direktor Radio televizije Srbije Aleksandar Tijanić rekao je da je skeptičan da li će se 
javni servisi održati u narednih deset godina, ali da se mora "prestati sa kuknjavom da im država 
da - ovo ili ono". 

On je naveo da se u zemljama, a to se ne odnosi samo na Srbiju, gde puno toga ne radi kako 
treba, očekuje da samo javni servisi funkcionišu. 

Njegov kolega sa televizije Rumunije Aleksandru Lazesku je ukazao da dobar i zdrav javni 
servis mora biti praćen i dobrim institucionalnim okvirom. 

"Institucionalni okvir je glavni preduslov za funkcionisanje medija", rekao je Lazesku i naveo da 
javni servisi trpe pritisak i vlasti i opozicije i pojedinaca iz partijskih krugova. 

"Dobro novinarstvo nije jeftino", podvukao je Lazesku. 



 

 

 

***** 

Profit i političari narušavaju slobodu medija         

EurActiv.rs 

 03.11.2011.      

U Srbiji još nisu rešeni brojni slučajevi napada na novinare, ukazali su učesnici medijskog 
foruma jugoistočne Evrope u Beogradu 2. i 3. novembra. Među temama su bili i drugi problemi 
medija u regionu, poput uticaja političara i ekonomske održivosti, a istaknuto je da će stanje u 
medijima prema ovogodišnjoj strategiji proširenja EU biti jedna od ključnih oblasti za procenu 
napretka. Premijer Srbije Mirko Cvetković kazao je da će se država povući iz vlasništva u 
medijima i ocenio da su novinari slobodni da istražuju i objavljuju informacije do kojih dolaze. 

Forum je bio prilika za razmenu stavova i iskustava o načinu opstanka i unapređenja medija u 
doba digitalizacije i sve jače konkurencije koju predstavlja internet, a među temama je bio i 
odnos privatnih medija i javnih servisa koji se finansiraju iz državnog budžeta, i novinarstvu, 
koje, prema oceni većine, preplavljuju tabloidi. 

Govoreći o pluralizmu u medijima, predstavnik Evropske komisije Andris Kesteris rekao je da su 
države kandidati za ulazak u Evropsku uniju obavezne da se pridržavaju svih uslova koje EU 
nalaže, pa tako i u sferi medija. "Naš godišnji plan je da se za proširenje EU rešava pitanje 
slobode medija. Sloboda izražavanja je jedan od izazova sa kojima se trenutno suočava EU, isto 
kao što nam je izazov i, recimo, Kosovo", naglasio je Kesteris. 

On je istakao da je potreban održiv razgovor između Vlade i asocijacija novinara, kako bi mediji 
bili slobodni i radili bez pritiska. 

"Usvajanje Medijske strategije u Srbiji je važan korak, ali je potrebna i njena implementacija", 
naznačio je Kestris. 

Savetnica hrvatskog predsednika Zrinka Vrabec Mojzeš je ocenila da proces pregovora Hrvatske 
o članstvu u EU nije doneo poboljšanja u medijima u toj zemlji.Ona je ocenila da je u toj državi 
na delu "diktatura profita", da novinari u Hrvatskoj nisu slobodni, i da moraju da pišu na način 
kakav od njih zahtevaju urednici i vlasnici, jer se plaše da će izgubiti posao. "Opadanje 
profesionalnih standarda je dovelo do opadanja kriterijuma i plašim se za budućnost 
novinarstva", rekla je Vrabec Mojzeš. 



Background 

Dvodnevna konferencija "Medijski pluralizam i medijski biznis u južnoj, istočnoj i centralnoj 
Evropi", održana je u organizaciji Medijske organizacije jugoistočne Evrope (SEEMO), 
fondacije "Konrad Adenauer Stiftung i Centralne evropske inicijative (CEI). Organizatori 
foruma, kome su prisustvovali novinari i predstavnici vodećih medijskih organizacija, su 
SEEMO, nemačka fondacija "Konrad Adenauer", i Centralnoevropska incijativa. 

Andreas Rudas iz RTL grupe je ocenio da je politički uticaj na javne televizije veliki, jer 
političari misle da je to njihovo privatno glasilo. 

Ipak, neki učesnici su ocenili da političari imaju uticaj i u privatnim medijima, podjednako kao i 
u javnim servisima. 

Predstavnik OEBS-a Roland Bles je ocenio da mnoge pretnje novinarima koče njihovu slobodu, i 
istakao da je iz tih razloga potrebno razrešiti sve slučajeve ubistva novinara u regionu. 

Veran Matić iz RTV "B92" je ukazao na opasnu tendenciju da tabloidno novinarstvo postaje 
mejnstrim, dok su ozbiljni mediji na margini. "Tabloidiziranje je opasno jer se ne bavi suštinom 
zbog koje postoji novinarska profesija. Na televizijskim programima se forsiraju laki sadržaji, ne 
širi se obim sadržaja već smanjuje ponuda gledaocu", ocenio je on. 

Oprečna mišljenja vođena su tokom diskusije o tome kako profitirati sa internet portalom. Sonja 
Merljak Zdovc iz slovenačkog dnevnika "Delo" predstavila je plan te medijske kuće da profit 
ostvari na web sajtu prodajom širih sadržaja i analize tekstova čitalačkoj publici, dok Radenko 
Udovičić smatra da to neće dati rezultata jer ljudi danas ne čitaju duge tekstove i da sve više ljudi 
koristi platforme na mobilnim telefonima gde se čitaju samo kratke vesti. 

Učesnici Medijskog foruma jugoistočne Evrope, ukazali su da u Srbiji još nisu istraženi svi 
slučajevi napada na novinare i ubistava novinara. 

Generalni sekretar Medijske organizacije za jugoistočnu Evropu (SEEMO) Oliver Vujović rekao 
je na početku skupa da Srbija još nije rešila slučajeve ubistva i napada na novinare i izrazio nadu 
da će Vlada Srbije uspeti da reši te slučajeve. "Vaš dolazak na skup jako je bitna podrška 
novinarstvu u Srbiji", rekao je Vujović obraćajući se premijeru Srbije Mirku Cvetkoviću prvog 
dana skupa, 2. novembra. 

Prema oceni koju je na forumu izneo premijer Srbije Mirko Cvetković Srbija nikad nije bila 
toliko slobodna kao sada, a vreme kontrole nad medijima je prošlo. "Daleko iza nas su ostala 
mračna vremena kada je partija upravljala medijima i kada su novinari smatrani poslušnicima", 
rekao je premijer Srbije na početku petog medijskog foruma. 



On je podsetio da je Vlada usvojila Strategiju razvoja javnog sistema informisanja do 2016. 
godine i ukazao da mediji imaju odgovornost u informisanju građana i treba da se kritički odnose 
prema negativnim pojavama i da vode računa da ne narušavaju prava drugih ljudi. 

 

*** 

 

South East Europe Media Forum held in Belgrade on 2-3 November 2011 

CEI 

04/11/2011 

About 200 participants from 20 countries from Central, Eastern and South-eastern Europe 
gathered in Belgrade on the occasion of the fifth South East Europe Media Forum, organized by 
the South East Europe Media Organization (SEEMO) in cooperation with the Central European 
Initiative and the Konrad-Adenauer-Stiftung. 

This year’s forum analyzed problems and perspectives of media pluralism, media market and 
business models in the region. The two-day programme included prominent speakers such as 
media executives, leading journalists, NGOs representatives as well as representatives of 
international organizations active in promoting media freedom and pluralism (OSCE, EC).   

Opening the Forum, the Prime Minister of Serbia, Mirko Cvetkovic said that “censorship and 
pressures on media in Serbia are no longer tolerated, and added that journalists are free to 
investigate and publish information that they find out”. Making reference to the Strategy for the 
Development of Public Information by 2016, Cvetkovic said that the government aims to 
harmonise the entire legal framework with the European regulatory standards. CEI Secretary 
General, Amb. Gerhard Pfanzelter, stressed that “freedom of expression and of the media is one 
of the fundamental pillars of our democracies and the European Union”. Therefore, the CEI is 
particularly committed to the freedom of expressions, especially considering that journalists and 
media play a crucial role in ensuring the access of citizens to ideas and information. 

SEEMO Secretary, Oliver Vujovic, recalled that "there is still much work to be done in the field 
of press freedom and oppression of journalists” and therefore events like the SEEMF can offer a 
valuable platform for exchanging experiences and debating possible improvements. 

During the Forum, the CEI SEEMO Award for Outstanding Merits in Investigative Journalism 
was presented by CEI Secretary General Pfanzelter. This year's winner is the Polish journalist 
Wlodzmierz Kalicki who has been remarkably active in investigative reporting. His 
investigations mainly focused on seeking art works belonging to Poland's cultural heritage, 
which were stolen either during the WWII or in recent years. His last success in investigative 



journalism was his tracking down in Germany of a famous painting entitled ”A Jewish Woman 
with Oranges”, by the Polish nineteenth century artist, Aleksander Gierymski. Kalicki was 
unable to attend the awarding ceremony and sent a message underlining that “investigative 
journalism was and is still one of the most important areas of journalism” that “reveals violations 
and human rights abuses all round the world”. 

A special investigative journalism diploma was presented to Artan Hoxha (Albania) for his brave 
and professional coverage of police brutality during Albania’s January 2011 anti-government 
protest and penetrating documentaries on some of the wildest gangs in gangland Albania in the 
1990s; to Dijana Subotički (Serbia) forher work on investigative stories along the news and 
reports, covering failures, missuse of power and corruption at local and regional level, but also as 
a message to journalists working on investigative stories at local level; to Matej Šurca and Blaž 
Zgaga (Slovenia),authors of the first of the book trilogy “In the name of the state”, for their 
investigative work on arms trade in Slovenia in 1990, based on consistent research of the arms 
dealings, supported by numerous documents and verified by credible sources as well as on a 
cross border investigative cooperation, which is an added value to the whole story. 

http://www.ceinet.org/content/south-east-europe-media-forum-held-belgrade-2-3-november-
2011 
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SEEMF held in Belgrade 2-3 November 

Linked2Balkan 

NOVEMBER - 7 - 2011 

About 200 participants from 20 countries from Central, Eastern and South-eastern Europe 
gathered in Belgrade on the occasion of the fifth South East Europe Media Forum, organized by 
the South East Europe Media Organization (SEEMO) in cooperation with the Central European 
Initiative and the Konrad-Adenauer-Stiftung. 
The Strategy for the Development of Public Information 

This year’s forum analyzed problems and perspectives of media pluralism, media market and 
business models in the region. The two-day programme included prominent speakers such as 
media executives, leading journalists, NGOs representatives as well as representatives of 
international organizations active in promoting media freedom and pluralism (OSCE, EC). 



Opening the Forum, the Prime Minister of Serbia, Mirko Cvetkovic said that “censorship and 
pressures on media in Serbia are no longer tolerated, and added that journalists are free to 
investigate and publish information that they find out”. Making reference to the Strategy for the 
Development of Public Information by 2016, Cvetkovic said that the government aims to 
harmonise the entire legal framework with the European regulatory standards. CEI Secretary 
General, Amb. Gerhard Pfanzelter, stressed that “freedom of expression and of the media is one 
of the fundamental pillars of our democracies and the European Union”. Therefore, the CEI is 
particularly committed to the freedom of expressions, especially considering that journalists and 
media play a crucial role in ensuring the access of citizens to ideas and information. 

This year’s winner is the Polish journalist Wlodzmierz Kalicki 
SEEMO Secretary, Oliver Vujovic, recalled that “there is still much work to be done in the field 
of press freedom and oppression of journalists” and therefore events like the SEEMF can offer a 
valuable platform for exchanging experiences and debating possible improvements. 
During the Forum, the CEI SEEMO Award for Outstanding Merits in Investigative Journalism 
was presented by CEI Secretary General Pfanzelter. This year’s winner is the Polish journalist 
Wlodzmierz Kalicki who has been remarkably active in investigative reporting. His 
investigations mainly focused on seeking art works belonging to Poland’s cultural heritage, 
which were stolen either during the WWII or in recent years. His last success in investigative 
journalism was his tracking down in Germany of a famous painting entitled ”A Jewish Woman 
with Oranges”, by the Polish nineteenth century artist, Aleksander Gierymski. Kalicki was 
unable to attend the awarding ceremony and sent a message underlining that “investigative 
journalism was and is still one of the most important areas of journalism” that “reveals violations 
and human rights abuses all round the world”. 
Special investigative journalism diploma 

A special investigative journalism diploma was presented to Artan Hoxha (Albania) for his brave 
and professional coverage of police brutality during Albania’s January 2011 anti-government 
protest and penetrating documentaries on some of the wildest gangs in gangland Albania in the 
1990s; to Dijana Subotički (Serbia) forher work on investigative stories along the news and 
reports, covering failures, missuse of power and corruption at local and regional level, but also as 
a message to journalists working on investigative stories at local level; to Matej Šurca and Blaž 
Zgaga (Slovenia),authors of the first of the book trilogy “In the name of the state”, for their 
investigative work on arms trade in Slovenia in 1990, based on consistent research of the arms 
dealings, supported by numerous documents and verified by credible sources as well as on a 
cross border investigative cooperation, which is an added value to the whole story. 
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Polish Journalist Włodzmierz Kalicki Wins CEI SEEMO Award for Outstanding Merits in 
Investigative Journalism 2011 

26/10/2011  

CEI 

The Central European Initiative (CEI) and the South East Europe Media Organisation (SEEMO) 
are pleased to announce the winner of the CEI SEEMO Award for Outstanding Merits in 
Investigative Journalism 2011,  Mr. Włodzmierz Kalicki. 

On 26 September 2011, the international jury met in Trieste at the CEI Headquarters and 
examined 26 nominations from 13 CEI Member States. The personal risks taken while 
performing their duties, the quality of reporting as well as the impact on society of the messages 
conveyed were the main criteria taken into account. The jury was composed of Pier Paolo 
Garofalo, Editor of the daily “Il Piccolo” (Italy), Andrzej Godlewski, Deputy Director of TVP1 
(Poland), Drago Hedl, Dditor of the Daily Jutarnji List (Croatia), Sasa Leković, free lance 
Journalist and Investigative Reporting Trainer (Croatia/Serbia), Besar Likmeta, Editor of BIRN-
Balkan Investigative Reporting Network (Albania), Mitja Mersol, President of the International 
Media Centre - Ljubljana (Slovenia); Adrian Mogos, Head of the Investigative Department of the 
Daily Jurnalul National (Romania). The meeting was also attended by Oliver Vujovic (SEEMO 
Secretary General) acting as advisor together with Zoran Jovanovic (CEI Deputy Secretary 
General) and Barbara Fabro (CEI Senior Executive Officer). 

Kalicki’s last success in investigative journalism was his tracking down in Germany of a famous 
painting by the Polish nineteenth century artist, Aleksander Gierymski. That work of art, entitled 
”A Jewish Woman with Oranges”, was stolen from the National Museum in Warsaw during 
WWII. It was one of the most relevant paintings in the history of Polish art; searched, in vain, for 
many years after the war. Kalicki's investigations helped Poland regain priceless items of huge 
value to the national culture. Furthermore, his articles highly contributed to disseminating 
information about the loss of the Polish cultural heritage during WWII. 

Włodzmierz Kalicki will receive the Award of 5.000 EUR, offered by the CEI, on the occasion 
of the South East Europe Media Forum to be held in Belgrade, Serbia, on 2-3 November 2011. 

The Jury decided to award a special investigative journalism diploma to Artan Hoxha (Albania) 
for his brave and professional coverage of police brutality during Albania’s January 2011 anti-
government protest and penetrating documentaries on some of the wildest gangs in gangland 
Albania in the 1990s; to Dijana Subotičkiher (Serbia) for her work on investigative stories along 
the news and reports, covering failures, missuse of power and corruption at local and regional 
level, but also as a message to journalists working on investigative stories at local level; to Matej 



Šurc and Blaž Zgaga (Slovenia), authors of the first of the book trilogy “In the name of the 
state”, for their investigative work on arms trade in Slovenia in 1990, based on consistent 
research of the arms dealings, supported by numerous documents and verified by credible 
sources as well as on a cross border investigative cooperation, which is an added value to the 
whole story. 

http://www.ceinet.org/content/polish-journalist-w%C5%82odzmierz-kalicki-wins-cei-seemo-
award-outstanding-merits-investigative-j 
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http://www.scoop.co.nz/stories/WO1110/S00822/south-east-europe-media-forum-nov-
2011.htm 

South East Europe Media Forum Media Pluralism and Media Business in 
South, East and Central Europe 2-3 November 2011, Belgrade Serbia 

 
Vienna, 28 October 2011-The Vienna-based South East Europe Media Organisation 
(SEEMO), the Central European Initiative (CEI) from Trieste, Italy, and the Media 
Program South East Europe of Germany’s Konrad-Adenauer-Stiftung (KAS) are 
pleased to announce the V South East Europe Media Forum (SEEMF) in Belgrade, 
Serbia, from 2 to 3 November 2011. This year’s forum will analyse problems and 
perspectives of media pluralism, media market and business models in the region.  
The conference will be inaugurated by Serbia’s prime minister, Mirko Cvetkovic. 

During the two-day conference, to be attended by more than 200 participants from 20 
countries, Polish journalist Kalicki Wlodzmierz will be presented with the CEI SEEMO 
Award for Outstanding Merits in Investigative Journalism 2011. Special investigative 
journalism diplomas will be given to Artan Hoxha (Albania), Dijana Suboticki (Serbia), 
and Matej Surc and Blaz Zgaga (Slovenia). 

SEEMF aims to promote exchanges and networking among media executives and 
leading journalists in the region. Previous SEEMF events took place in Zagreb 
(2007); Sofia (2008); Tirana (2009); and Budapest (2010). 

In addition to SEEMO, CEI and KAS, the partners for the V SEEMF are: The 
European Broadcasting Union (EBU); the OSCE Mission to Serbia; the South, East 
and Central Europe PR Organisation (SECEPRO); the International Media Center; 
and Raiffeisen Bank International.  
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http://www.nepszava.hu/articles/article.php?id=488534 

A Balkánon is téma a médiatörvény 

A magyar médiatörvény is éles bírálatokat 
kapott az 5. alkalommal megrendezett 
Délkelet-Európai Médiafórumnak (SEEMF). 
Pedig a belgrádi konferencia programjában 
nem is szerepelt a jogszabály. Az azonban 
jól érzékelhető volt, hogy a balkáni 
újságírókat is megdöbbentette a magyar 
jogszabály. 

 
2011. november 07., 05:46 
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Ha eddig valakinek bárki kétsége lett volna afelől, hogy a magyar médiatörvény külföldi 
megítélése rossz, az meggyőződhetett erről a Délkelet-Európai Médiaszervezet, a SEEMO 
által megrendezett konferencián. A jelenlévő balkáni újságírók ugyanis hitetlenkedve 
emlegették, hogy ilyen törvényt egyáltalán elfogadhat egy uniós tagállam. Az uniós 
szervezetek résztvevői azzal védekeznek, hogy nincs törvényi keret a médiatörvénnyel 
szembeni fellépésre, ezért inkább attól tartanak, hogy más uniós tagországok is követik 
Magyarország példáját. 

HIRDETÉS

 

Gordana Igric, a balkáni nyomozó újságíró hálózat belgrádi regionális igazgatója 
Magyarország példája kapcsán megjegyezte: látható, hogy az EU nem képes mit tenni azon 
tagállamaival, amelyeknél veszélybe kerül a sajtószabadság. Roland Bless, az Európai 
Biztonsági és Együttműködési szervezet (EBESZ) sajtószabadsággal foglalkozó hivatalának 
igazgatója megjegyezte: akkor mit szóljon az EBESZ, amely végképp teljesen tehetetlen 
volt a magyar ügyekkel kapcsolatban. Emlékeztetett arra, hogy Dunja Mijatovic, az EBESZ 
médiabiztosa részletes jelentést tett közzé a témában még a magyar soros uniós elnökség 
alatt, többször Budapesten is járt, de semmi érdemlegeset sem tudott elérni. A magyar 
kormány ugyanis felvetéseire azt a választ adta: bár Magyarország az EBESZ tagja, a 



szervezet bírálatai nem érdeklik.  
Az ülést vezető Olaf Steenfadt médiaszakértő, a német közszolgálati ZDF egykori 
munkatársa, aki korábban a Magyar Televízió megújításán is dolgozott, azt hiányolta, hogy 
Magyarországon nem volt igazán visszhangja a médiatörvénynek. Mint mondta, Hitler 1933-
as hatalomra kerülését követően sem történt semmi függetlenül attól, hogy a nácik lábbal 
tiporták az emberi jogokat. A görög Andrisz Keszterisz, az Európai Bizottság szakértőjeként 
azt ismételgette a jelenlévőknek, hogy az EU-nak nincs beleszólása a médiatörvénybe azon 
felül, hogy jogi szempontból értékelheti azt. Egy későbbi panelbeszélgetésen Arne König, 
az Európai Újságíró Szövetség (EFJ) elnöke ezzel kapcsolatban megjegyezte: az a 
legnagyobb veszély, hogy Magyarország példáján több más uniós tagország is felbuzdul, s 
hasonló médiatörvényeket fogadnak el, hiszen látják azt, hogy az uniós integráció 
semmiféle garanciát sem jelent a sajtószabadság szavatolására. 
 
Magyarország példája az unióba törekvő balkáni országok számára különösen elrettentő 
lehet, hiszen Szerbiában például azt látják: hiába csatlakoznak egyszer az EU-hoz, ha az 
integráció a legfőbb demokratikus alapértékeket sem szavatolja. Pedig a délszláv országok 
médiahelyzete sem rózsás. Horvátország 2013. július elsején válik az EU tagjává, ám mint 
Zbinka Brabec Mojzes, Ivo Josipovic horvát elnök tanácsadója elmondta, a horvát újságírók 
nem szabadok. Elmondta, a helyzet ebben a tekintetben még rosszabb, mint tíz éve. A 90-
es években a független horvát sajtónak nagy szerepe volt a Franjo Tudjman-fémjelezte 
diktatúra elleni harcban. A sajtó később szabad is lett, ám nem tudott mit kezdeni ezzel a 
helyzettel. Az újságírók ma már nem törekednek semmiféle profizmusra, a tulajdonosok 
bábjaivá váltak - vélekedett. Szerinte rendkívül alacsony a hírszolgáltatás színvonala is. A 
közszolgálati televízió sem jelent üde kivételt, hiszen azt pedig a mindenkori parlamenti 
többség irányítja. Hozzátette, az újságokat gyakran pénzmosásra használják, senki sem 
tudja, honnan jön a pénz.  
 
A felszólaló szerb újságírók még nagyobb gondokról számoltak be. Esetek sorát említették, 
amikor egy újságírót nyomás alá helyeztek. Csak az elmúlt hónapban, októberben több 
újságírót fenyegettek meg egy megjelent cikke miatt. Vojkan Ristic, a Vranjepres webportál 
szerkesztőjét például azért, mert egy politikus korrupciós ügyéről írt. Hanibal Kovacot, a 
Podrinske nevű lap munkatársát megverték, állítólag egy maffiózó megrendelésére. 
Újvidéken a főügyész eljárást indított két helyi újságíró, Milorad Bojovic és Jelena Spasic 
ellen, mert leleplező cikket közöltek a szerb hadseregről. Az ügyész azzal indokolta a 
döntést, hogy bizalmas, az igazságügy-minisztériumtól származó iratokat tettek közzé 
amelyekkel "a nemzetbiztonságot fenyegetik". 
Ezen esetek alapján különösen szomorú, hogy Magyarországot ma már a balkáni 
médiahelyzettel emlegetik egy szinten. 
 
Oknyomozásra épít a B92 
 
A milosevicsi rezsim megbuktatásában fontos szerepe volt a B92-nek. A független médium 
eleinte csak rádióként, illetve webportálként működött, ma azonban nemcsak saját 
szórakoztató csatornája, hanem hírtelevíziója is van. Veran Matic, a B92 igazgatója 
elmondta, a televíziókkal kapcsolatban az volt a gond, hogy Szerbiában túl sok frekvenciát 
osztottak el, többet annál, amennyit a piac képes volt elegendő reklámfelülettel ellátni. Ezért 



a 2008-as válság különösen érzékenyen érintette a szerb médiapiacot. Mint mondta, a B92 
mindig is jelentős összegeket költött az oknyomozó újságírásra, különösen ismert Insajder 
című műsora, ám - mint mondta - az oknyomozás egyre inkább háttérbe szorul. Hozzátette, 
a televíziók előszeretettel adnak különféle szappanoperákat, mert rájöttek arra, hogy az 
olcsó, ám nem sok értéket közvetítő műsorokkal is növelhető a nézettség. Ez ugyanakkor a 
színvonal rovására megy - vélekedett Matic. 
 
Máig megoldatlan Curuvija ügye 
 
Szerbiában a néhai elnök, Szlobodan Milosevics-fémjelezte években különösen veszélyes 
volt az újságírók munkája. A legnagyobb vihart Slavko Curuvija ügye kavarta. Az 1949-es 
születésű újságírót 1999. április 11-én brutálisan megverték. Gyilkosait ma sem kerítették 
rendőrkézre. Curuvija esete mutatta meg, hogy a Milosevics féle rezsim mennyire brutálisan 
lépett fel az ellenzékkel szemben, s nem tűrte meg a kormányt bíráló hangokat. Pedig 
hazájában roppant ismert újságíróvolt. Sokáig a Danas című zágrábi magazinnál dolgozott, 
1986-tól pedig nyolc éven át a Borba napilapnál működött. Ám megannyi egyéb médiumnál 
is írt elemzéseket, s több televízió is felkérte szakértőnek. 1994-ben Milosevics rezsimje 
rátette a kezét a Borbára, így több újságíró - köztük Curuvija is elhagyta a napilapot. 
Momcilo Dorgoviccsal megalapították a Nedeljni Telegraf című ellenzéki hetilapot, amelyet 
1996-tól Dnevni Telegraf néven napilapként üzemeltettek. Ez volt az első kizárólag 
magánkézben lévő politikai napilap Szerbiában. Curuvija az újság főszerkesztője volt. 
Kétségtelen tény, hogy többet megengedhetett magának, mint sok más újságíró. Állítólag jó 
kapcsolatai voltak Milosevic feleségével, Mirjana Markoviccsal, aki lehetővé tette számára 
sok információ kiszivárogtatását. Ám a koszovói helyzet romlásával kapcsolatuk is egyre 
rosszabbá vált. A NT ugyanis rendre beszámolt a jugoszláv hadsereg koszovói 
túlkapásairól. 1998 októberében be is tiltották a lapot. Ezután állítólag heves szócsata volt 
Curuvija és Markovic között. Előbbi azt kiabálta: "ha így folytatják, mindannyian a 
lámpavason végzik". Curuviját nem sokkal később rejtélyes körülmények között 
meggyilkolták. 

Rónay Tamás / Népszava
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Cvetković: Srbija danas garantuje slobodu medija 

Tanjug - M. J. | 02. 11. 2011. - 18:59h | Foto: FoNet | Komentara: 43  



Srbija u istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i demokratičnosti kao sada, 
ocenio je danas premijer Srbije Mirko Cvetković i dodao da veća otvorenost medija 
pokazuje da se Srbija menja na bolje. 

 

Cvetković (u sredini) izjavio da se cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne 
tolerišu 
Cvetković je otvarajući Forum medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u Beogradu kazao da 
se cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne tolerišu. 
  

 

- Daleko su mračna vremena kada je partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne 
događa i stoga smatram da se kao država menjamo na bolje - rekao je Cvetković, 
dodajući da važnu ulogu u tome imaju mediji i novinari. 
 
U tom smislu je, kako je dodao, vlada usvojila važan dokument - Strategiju razvoja 
sistema javnog informisanja do 2016. godine. 
 
Ta strategija je, prema njegovim rečima, zanosvana na standardima i regulativi 
demokratskog sveta i štiti javni interes građana, njihovo pravo da budu obavešteni o 
svemu što se dešava. 
 
Obavezali smo se Strategijom da ćemo celokupan pravni okvir usaglasiti sa evropskim 
regulatornim okvirom, i da će obezbediti da se država povuče iz vlasništva u medijima. 
 
Od izuzetnog značaja je, naveo je dalje Cvetković, Zakon o slobodnom pristupu 



infromacijama od javnog značaja, zahvaljujući kojem svaki građanin može da zatraži 
informacije. 
 
- Mediji treba da nastave da informišu građane, da se kritički odnose na sve loše pojave 
u drustsvu, uključujući i one za koje je odgovorna vlada. Treba da se i upitaju koliki 
doprinos njihovi tekstovi pružaju razvoju jer mediji imaju i obrazovnu funkciju. 
Držaćemo se ciljeva zadatih Strategijom i raditi na stvaranju povoljnog ambijenta za rad 
medija - podsetio je Cvetković. 
 
Mediji, prema njegovim rečima, imaju nesumnjivo veliki značaj u razvoju svakog 
društva. Nijedno stabilno demokratsko društvo ne može da se zamisli bez nezavisnih 
medija, ocenio je on, dodajući da su mediji korektivni faktor. 
 
- Srbija danas u potpunosti garantuje i poštuje slobodu medija, mišljenja i pravo na 
obaveštenost - podvukao je Cvetković. 
  
Na otvaranju su govorili i Oliver Vujović, generalni sekretar "Southeast Europe Media 
Organization", Matijas Varner, direktor kompanije "Konrad-Adenauer-Stiftung", Henri 
Bone direktor iste kompanije za Srbiju i Crnu Goru i Gerhard Pfanzelter, generalni 
sekretar "Central European Initiative". 
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Στήριξη στην Ελλάδα από τον πρωθυπουργό της Σερβίας Μίρκο Τσβέτκοβις 

 

«Πηγαίνω κάθε χρόνο διακοπές στην Ελλάδα. Ήμουν εκεί το καλοκαίρι και αυτό με 
κάνει να πιστεύω πως η Ελλάδα θα ξεπεράσει γρήγορα τα προβλήματά της». Με τις 
φράσεις αυτές εξέφρασε την υποστήριξή του προς την χώρα μας ο πρωθυπουργός της 
Σερβίας Μίρκο Τσβέτκοβις, κατά τη διάρκεια της 5ης συνόδου του SEEMF (South East 
European Media Forum) που αποτελεί παρακλάδι του Διεθνούς Ινστιτούτου Τύπου 
(IPI). 

Στο περιθώριο του δημοσιογραφικού συνεδρίου που οργανώθηκε στο Βελιγράδι, ο κ. 
Τσβέτκοβις, ερωτηθείς από τον απεσταλμένο της ελληνικής ιστοσελίδας «στυξ» για το 
αν η οικονομική κατάσταση στην Ελλάδα και σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες καθιστούν 
τους Σέρβους περισσότερο ευρωσκεπτικιστές, απάντησε, κατ΄ αρχήν, καταφατικά, αλλά 
πρόσθεσε: «Το πραγματικό πρόβλημα, όμως, είναι το Καθαρό Εθνικό Προϊόν, το οποίο 
προσπαθούμε να αυξήσουμε. Όταν γίνει αυτό, τότε θα μπορέσουμε να 



αντιμετωπίσουμε προβλήματα, όπως αυτά που βλέπουμε στην Ελλάδα. Η αλήθεια είναι 
πως τα οικονομικά προβλήματα στην Ευρώπη, επηρεάζουν άμεσα την οικονομική 
κατάσταση στην Σερβία και του χρόνου περιμένουμε ακόμα μικρότερο Καθαρό Εθνικό 
Προϊόν». 

www.kathimerini.gr με πληροφορίες από ΑΠΕ – ΜΠΕ 
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“Nu am instalat spioni la graniţa României”, ne asigură premierul Serbiei 
Rusia si Serbia au inaugurat la Nis un centru comun de raspuns in situatii de 
urgenta 

Autor: MARINA CONSTANTINOIU 



 

Premierul sarb, Mirko Cvetkovic  / Foto: Leonhard Foeger / REUTERS  

Serbia si Rusia au inaugurat, in a doua jumatate a lunii octombrie, un centru comun de 
actiune in situatii de urgent a, in zona aeroportului din orasul Nis, din dorinta reala de a 
raspunde unor situatii-limita, cum ar fi catastrofele naturale, nu pentru a spiona 
Romania, asa cum s-a speculat, a declarat, miercuri, la Belgrad, premierul sarb Mirko 
Cvetkovic. 

Prezent la cea de-a cincea editie a South East Europe Media Organization Forum 
(SEEMF - reuniune a editorilor de presa din sud-estul Europei) care se desfasoara 
zilele acestea la Belgrad, premierul sarb a participat la un asa-numit “public interview”, 
raspunzand mai multor intrebari pregatite de trei jurnalisti din Serbia, Slovenia si 
Romania, dar si de cativa dintre cei peste 200 de invitati la dez bateri. 

Cu cateva zile in urma, agentia Associated Press relata ca Rusia a negat speculatiile 
potrivit carora centrul comun instalat in Serbia ar avea ca scop spionarea teritoriului 
Romaniei, unde urmeaza sa fie instalat scutulul antiracheta american care deranjeaza 
Moscova. La ceremonia de inaugurare, ministrul rus pentru Situatii de Urgenta Serghei 
Şoigu a declarat ca aceste afirmatii sunt “pure inventii”. L-am intrebat pe premierul sarb, 
in calitatea mea de reprezentant al Romaniei la SEEMF, ce anume a facut sa apara 



astfel de speculatii si mai ales ce l-a facut pe ministrul rus sa le raspunda, atat timp cat 
in presa din Romania si nici pe scena politica romaneasca nu au existat comentarii in 
acest sens. 

“Este adevarat ca au existat unele comentarii de acest gen in presa din Serbia, care a 
speculat ea insasi ca ar fi vorba despre crearea unei baze militare rusesti pe teritoriul 
Serbiei, dar lucrurile sunt intr-adevar asa cum spune si titulatura centrului. Este vorba 
chiar despre un raspuns rapid in cazuri de inundatii majore, de exemplu, seisme si alte 
situatii care impun actiunea rapida. Nu este vorba despre o baza militara sau ceva de 
acest gen, nu spioneaza nimeni nimic”, a declarat premierul. 

De altfel, Serghei Şoigu a precizat, la inaugurarea centrului, ca acesta va gazdui experti 
si echipament special pentru a raspunde in situatii-limita, pentru a interveni in incendii, 
inundatii, cutremure sau alte dezastre naturale care s-ar putea produce in regiunea 
Balcanilor. Tot atunci, Şoigu a declarat ca invita toate tarile care suspecteaza ca acest 
centru ar putea deveni baza militara ruseasca sa se alature, de exemplu, echipelor sale 
de deminare. “Americanii au impanzit terenul cu dispozitive explozive”, a precizat Şoigu, 
referindu-se la atacurile aeriene ale SUA asupra Serbiei, din 1999, care au lasat in 
urma in regiunea Nis o multime de bombe cu fragmentatie. Tot la inaugurare, ministrul 
sarb de Interne Ivica Dacic a declarat ca Serbia are dreptul suveran de a accepta 
prezenta militara straina pe teritoriul sau, dar ca acest centru va avea doar scop 
umanitar. “Nu ascundem nimic, nu e nimic secret aici. Acest centru umanitar este o 
parte a mecanismului european de actiune in situatii de urgenta”, a adaugat ministrul 
sarb. 

**** 

http://www.isria.com/pages/3_November_2011_29.php 

Opening the South East Europe Media Forum (SEEMF) in the Sava Centre, Cvetkovic 
said that censorship and pressures on media in Serbia are no longer 

... has never had such a high degree of freedom and democracy as it has today, adding 
that greater openness to the media shows that Serbia is changing for the better. 
Opening the South East Europe Media Forum (SEEMF) in the Sava Centre, Cvetkovic 
said that censorship and pressures on media in Serbia are no longer tolerated, and 
added that journalists are free to investigate and publish information that they find out. 
Cvetkovic said ... 
03 Nov 2011 

 

**** 

 



http://www.primaonline.it/2011/11/03/97448/ince-al-via-a-belgrado-media-forum-sud-est-
europa/ 

 

BELGRADO MEDIA FORUM SUD EST EUROPA 
02/11/2011 

PREMIER SERBO, CENSURA’ NON SARA’ TOLLERATA COME IN PASSATO 

(ANSA) - BELGRADO, 2 NOV - Il primo ministro della Serbia, Mirko Cvetkovic, ha 
inaugurato oggi a Belgrado il quinto South East Europe Media Forum (Seemf), 
organizzato dal South East Europe Media Organisation (Seemo) e sostenuto 
dall’Iniziativa Centro Europea (Ince). Nel discorso di apertura, Cvetkovic ha 
evidenziato che in Serbia “la censura non sarà più tollerata come in tempi passati, 
come quando i giornalisti erano considerati obbedienti”. Il premier ha sottolineato 
che la Serbia ha completato un processo per la libertà dell’opinione e della stampa. 
La strategia nel campo dei media in futuro - ha aggiunto - è quella di armonizzare le 
normative al diritto dell’Unione europea. “I giornalisti - ha concluso Cvetkovic - 
devono chiedersi quanto ogni articolo che scrivono contribuisca allo sviluppo del 
Paese e non dimenticare questo ruolo importante”. Il segretario generale del Seemo, 
Oliver Vujovic, ha ricordato che “anche in Serbia c’é ancora tanto lavoro da fare” nel 
campo della libertà di stampa e dell’oppressione dei giornalisti. “La Serbia - ha 
continuato - può dimostrare anche ad altri Paesi dell’area che è possibile cambiare”. 
Il segretario generale dell’Ince, Gerhard Pfanzelter, ha sottolineato che “la libertà 
dei media e la libertà d’espressione sono la base della democrazia. Per questo l’Ince é 
così concentrata sul giornalismo, perché è fondamentale per i cittadini”. Alla quinta 
edizione del forum sull’informazione partecipano le più importanti testate e 
organizzazioni dell’area del Sud Est Europa, tra cui network televisivi e radiofonici, 
giornali, agenzie di stampa, siti web. Nel corso della due giorni l’Ince consegnerà 
anche i premi 2011 per il giornalismo investigativo. (ANSA) 
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Cvetković: Vlada Srbije za mirno rešenje kosovskog pitanja 

Zadnja izmjena teksta u četvrtak, 3 novembar 2011 12:02Tekst napisao rtvbnTekst 
objavljen u četvrtak, 3 novembar 2011 12:02 
Premijer Srbije Mirko Cvetković izjavio je sinoć da se vlada Srbije zalaže za mirno 
rešenje kosovskog pitanja, koje će omogućiti nastavak dijaloga sa Prištinom, ali i za 
regionalno pomirenje, izmedju ostalog i srpskog i albanskog naroda.

On je, u javnom intervjuu, u 
okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u Beogradu, kazao da je blizu 
rešenje za aktuelnu krizu na severu Kosova, ali nije želeo da precizira o kakvom se 
rešenju radi, osim što je istakao da ono neće svima odgovarati. 

„Vlada Srbije smatra da svaki problem, pa i najteži mora da se rešava upotrebom 
miroljubivih sredstava kao što je dijalog, a nikako nasilje. Jedino se na taj način može 
doći do dugoročnog i održivog rešenja“, istakao je Cvetković. 

On je dodao da se do rešenja za pitanje Kosova mora doći kroz dijalog i da ta solucija 
mora da uvažava interese svih uključenih strana, odnosno da podjednako odstupa od 
stopostotnih zahteva svih strana. 

Podsetivši da dijalog ne podrazumeva unilateralne poteze Cvetković je naglasio da vlada 
u tom smislu deluje na pronalaženju nenasilnog i mirnog rešenja, koje neće voditi ka 
eskalaciji. 

Govoreći o izveštaju vlade Srbije o njenim aktivnostima na severu Kosova on je ocenio 
da je situacija na terenu u jednom trenutku bila veoma složena i zapaljiva, i da je Srbija 
zbog toga poslala ministra za Kosovo i Metohiju Gorana Bogdanovića i šefa beogradskog 
tima u dijalogu sa Prištinom Borislava Stefanovića da razgovaraju sa ljudima i smanje 
tenzije. 

On je, medjutim, upozorio da u komplikovanim situacijama, poput one na severu 
Kosova, u masi uvek može da se nadje neko „kome mirno rešenje ne leži na srcu“. 

„Problem je složen. Radimo na mirnom rešenju koje će omogućiti nastavak dijaloga i 
nadam se da se približavamo toj soluciji“, rekao je Cvetković. 

Upitan da li su Kosovo i evropske integracije Srbije dva odvojena koloseka, odnosno da 
li je rešenje statusa Kosova uslov za nastavak integracija, on je odgovorio da lično 



smatra da su u ovom trenutku to dva paralelna procesa, ali da ne može da isključi da će 
se te linije u budućnosti susresti. 

„Lično verujem da će se to dogoditi, ali pre svega u smislu u kome bi neka od strana 
pokušala da u EU unese konflikt sličan kiparskom. To nije moguće i zato treba održati te 
dve linije paralelnim, ali raditi na njima i naći konačno rešenja, pre nego što se završi 
proces integracija Srbije u EU“, objasnio je Cvetković. 

Na pitanje da li kosovska kriza utiče na pad evroentuzijazma u Srbiji on je odgovorio 
potvrdno. 

Cvetković je kazao da istraživanja pokazuju da je, nakon dešavanja na severu Kosova, 
po prvi put od 2000.godine podrška gradjana integracijama pala ispod 50 odsto, na 46 
procenata. 

Na pitanje prištinskog novinara da li se i u Beogradu, kao i u Prištini pitanje Kosova 
koristi kao izgovor za ekonomske probleme, nezaposlenost i siromaštvo Cvetković je 
odgovorio da u Srbiji nije takav slučaj. 

„Ako pogledate naše novine videćete da je Kosovo tek nedavno, po izbijanju krize na 
severu, postalo jako bitna tema. Generalno ljudi više brinu za ekonomske probleme“, 
rekao je on i dodao da vlada ne koristi pitanje Kosova da kaže da bi Srbiji bilo bolje da 
nema taj problem. 

 

**** 

http://www.tanjug.rs/novosti/23414/nema-%22puzajuceg%22-priznanja-dijalog-jedino-
resenje-.htm 

 

Vlada Srbije za mirno rešenje 

 

Premijer Srbije Mirko Cvetković izjavio je 
večeras da se vlada Srbije zalaže za mirno 
rešenje kosovskog pitanja, koje će 
omogućiti nastavak dijaloga sa Prištinom, 
ali i za regionalno pomirenje, između 
ostalog i srpskog i albanskog naroda. 
 
On je, u javnom intervjuu, u okviru 
Foruma medija jugoistočne Evrope 



(SEEMF) u Beogradu, kazao da je blizu rešenje za aktuelnu krizu na severu Kosova, ali 
nije želeo da precizira o kakvom se rešenju radi, osim što je istakao da ono neće svima 
odgovarati. 
 
„Vlada Srbije smatra da svaki problem, pa i najteži mora da se rešava upotrebom 
miroljubivih sredstava kao što je dijalog, a nikako nasilje. Jedino se na taj način može 
doći do dugoročnog i održivog rešenja“, istakao je Cvetković. 
 
On je dodao da se do rešenja za pitanje Kosova mora doći kroz dijalog i da ta solucija 
mora da uvažava interese svih uključenih strana, odnosno da pođednako odstupa od 
stopostotnih zahteva svih strana. 
 

**** 

 

http://glassrbije.org/index.php?option=com_content&task=view&id=98810&Itemid=28 

 

CVETKOVIĆ NA FORUMU SEEMO: VISOK NIVO 
SLOBODE MEDIJA U SRBIJI  

02. novembar 2011.                         
                                                                   
Priredio Miroljub Nikolić 
     

Srbija u svojoj istoriji 
nikada nije imala ovako visok stepen slobode medija i 
mišljenja, demokratičnosti i prava na obaveštenost - ocenio 
je premijer Mirko Cvetković na otvaranju Foruma medija 
Jugoistočne Evrope (SEEMO) u Beogradu. 
  



Ukazujući da se cenzura i vršenje pritisaka na medije u 
Srbiji više ne tolerišu, premijer je naglasio da veća 
otvorenost medija pokazuje da se  društvo i država menjaju 
na bolje. On je u tom kontekstu podsetio da je Vlada usvojila 
važan dokument - Strategiju razvoja sistema javnog 
informisanja do 2016. godine, zasnovanu na standardima i 
regulativi savremenog demokratskog sveta, a sa ciljem da 
štiti javni interes građana i njihovo pravo da budu 
obavešteni o svemu što se dešava. Usvajanjem te Strategije 
smo se obavezali da ćemo kompletan pravni okvir usaglasiti 
sa evropskim, kao i da ćemo omogućiti da se država povuče 
iz vlasništva u medijima - naznačio je predsednik Vlade. 
Držaćemo se ciljeva zadatih Strategijom i raditi na stvaranju 
povoljnog ambijenta za rad medija, dodao je Cvetković. On 
je istakao da je od velikog značaja i Zakon o slobodnom 
pristupu informacijama od javnog značaja, zahvaljujući 
kojem svaki građanin može da zatraži i dobije informacije. 
Nijedno stabilno demokratsko društvo se danas ne može 
zamisliti bez nezavisnih medija, koji predstavljaju korektivni 
faktor i imaju poseban značaj za društveni razvoj - istakao je 
premijer. On je dodao da je zadatak medija da nastave da 
informišu građane, kao i da se kritički odnose prema svim 
lošim pojavama u društvu, uključujući i one za koje je 
odgovorna Vlada.  
 
Premijer Cvetković je u nastavku rada Foruma odgovarao na 
pitanja urednika medijskih kuća iz Ljubljane, Beograda i 
Bukurešta, koje su interesovali stavovi Vlade o aktuelnoj 
političkoj i ekonomskoj situaciji u Srbiji i regionu. Govoreći 
o situaciji na Kosmetu, Cvetković je ukazao da se Vlada 
zalaže za mirno rešenje kosovskog pitanja, koje će omogućiti 
nastavak dijaloga sa Prištinom i regionalno pomirenje, 
uključujući i istorijsko pomirenje srpskog i albanskog 
naroda. On je naglasio da se do rešenja za Kosmet mora doći 
isključivo dijalogom, bez jednostranih i  nasilnih poteza i uz 
uvažavanje interesa svih strana. Premijer je naglasio da je 
blizu i rešenje za aktuelnu krizu na severu Kosmeta, ali nije 
želeo da iznosi detalje, osim naznake da predlog neće svima 
odgovarati. Cvetković je ocenio da nastavak evropske 
integracije Srbije i rešavanje statusa Kosmeta u ovom 
trenutku predstavljaju dva odvojena i paralelna procesa, ali 
je napomenuo da ne isključuje mogućnost da će se te dve 
linije u budućnosti ipak susresti. Govoreći o ekonomskoj 
situaciji, predsednik Vlade je naveo da zbog finansijske krize 
u razvijenom svetu, a naročito u zemljama evrozone, vlasti u 
Beogradu očekuju manji rast bruto društvenog proizvoda u 
Srbiji. Komentarišući prilike u vladajućoj koaliciji, premijer 



je rekao da među strankama koalicije postoje određene 
razlike, ali je naglasio da to ne ugrožava stabilnost Vlade. 
Stranke vladajuće koalicije se različito izjašnjavaju o 
pojedinim pitanjima, ali je to normalno s obzirom na 
činjenicu da su izbori za šest meseci - rekao je Cvetković.  
 
Predstavnici SEEMO, fondacije "Konrad Adenauer" i 
Centralnoevropske incijative, koji su organizatori Foruma, 
na početku skupa su ukazivali na ekonomske probleme sa 
kojima se mediji suočavanju u vremenu globalne ekonomske 
krize, kao i na značaj medija u jačanju demokratskih 
institucija. Generalni sekretar SEEMO Oliver Vujović je 
ukazao i na problem nerešenih slučajeva ubistava i napada 
na novinare u Srbiji, izražavajući nadu da će Vlada i resorni 
državni organi uspeti da pronađu i adekvatno kazne 
počinioce tih nedela. Vujović je u tom kontekstu istakao da 
dolazak premijera Cvetkovića na Forum predstavlja veoma 
značajnu podršku novinarima i slobodi medija u Srbiji.  
 

*** 

 

http://www.nuns.rs/vesti/view.jsp?articleId=15897 

 

25.10.2011,  SEEMO 

Poziv na Medijski forum jugoistočne Evrope 

SEEMO, Medijska organizacija jugosistočne Evrope (South East Europe Media 
Organisation) poziva urednike i novinare da prisustvuju V Medijskom forumu 
jugoistočne Evrope (V South East Europe Media Forum – SEEMF), koji će se 
održati u Centru Sava 2. i 3. novembra. 
 
 

Skup će otvoriti premijer Srbije Mirko Cvetković. Očekuje se da će prisustvovati oko 250 
vodećih medijskih predstavnika iz 20-ak država južne, centralne i istočne Evrope. 

Tema V Foruma je ”Medijski pluralizam i medijski biznis u jućnoj, istočnoj i centranoj 
Evropi”. 



SEEMF je regionalni tradicionalni medijski forum koji se održava svake godine od 
2007. Do sada su održani forumi u Zagrebu, Sofiji, Tirani i Budimpešti. Forum se 
organizuje kao zajednički projekat nemačke Konrad Adenauer Fondacije (KAS), Central 
European Initiative (CEI) i SEEMO. Dodatni partneri skupa su European Broadcasting 
Union (EBU), International Media Center (IMC), South, East and Central Europe PR 
Organisation (SECEPRO), OSCE Mission to Serbia i Raiffeisen Bank International. 

Radni jezici na skupu su srpski, engleski i nemački (simultani prevod). 

Mole se zainteresovani urednici i novinari da se zbog ograničenog broja mesta prijave 
do četvtka 27. oktobra. Novinari koji će izveštavati sa skupa treba da navedu imena 
svoih članova ekipa (fotografi, kamermani i dr). 

 

*** 

http://info.fmk.edu.rs/?p=6277 

 

Medijski forum Jugoistočne Evrope 

Ovim putem Vas pozivamo da prisustvujete V South East Europe Media Forum – SEEMF 
(Medijskom forumu Jugoistočne Evrope), koji će se održati u Sava centru 02. i 03.11. 
Skup otvara premijer Republike Srbije, gospodin Mirko Cvetković. Na skupu se očekuje 
prisustvo oko 250 vodećih medijskih predstavnika iz 20 država Južne, Centralne i 
Istočne Evrope. 

Tema skupa je Medijski pluralizam i medijski biznis u Južnoj, Istočnoj i Centralnoj 
Evropi. 
 

**** 

 

*** 

http://www.emg.rs/en/news/serbia/167832.html 

 

Serbia today guarantees media freedom 

03. November 2011. | 09:57 



Source: Tanjug 

Serbia has never before in history had such a high level of freedom and 
democracy as today, Serbian Prime Minister Mirko Cvetkovic said Wednesday, 
adding that the greater openness of the media was a sign Serbia was changing 
for the better. 

Serbia has never before in history had such a high level of freedom and democracy as 
today, Serbian Prime Minister Mirko Cvetkovic said Wednesday, adding that the greater 
openness of the media was a sign Serbia was changing for the better.  
 
Opening a forum in Belgrade of the South East Europe Media Organisation (SEEMO), a 
non-governmental, non-profit network of editors, media executives and journalists from 
the SEE region, Cvetkovic said that censure of the media was no longer tolerated in 
Serbia.  
 
“The dark times when the leading party controlled the media are now a thing of the past. 
There is no more any such thing, which makes me highly confident that as a country, 
we are changing for the better,” said Cvetkovic, adding that media themselves play an 
important role in that regard.  
 
The prime minister recalled the adoption of an important document relevant to the issue 
- the Strategy for the Development of the Public Information System in Serbia until 
2016.  
 
The strategy, said Cvetkovic, is based on the relevant standards and regulations of the 
democratic world and it protects the public interest of the citizens, their right to be 
informed at all times of various events in the country and in the world. 
 

**** 

http://www.sta.si/vest.php?id=1691126 

Srbski premier Cvetković za kompromisno rešitev kosovskega vprašanja (intervju) 
 

od posebnega poročevalca iz Beograda Mihaela Šuštaršiča 



 
Srbski premier Mirko Cvetković. 
Arhiv Tanjug/STA 

Beograd, 3. novembra (STA) - Srbski premier Mirko Cvetković se je v sredo v Beogradu 
zavzel za rešitev kosovskega vprašanja z dialogom in z iskanjem sprave med obema 
narodoma, srbskim in albanskim. V vsakem primeru pa je treba rešitev iskati z 
miroljubnimi sredstvi, je poudaril v pogovoru z novinarji na novinarskem forumu 
Organizacije za medije Jugovzhodne Evrope (Seemo). 

 

**** 

http://www.danas.rs/danasrs/drustvo/cvetkovic_vlada_nije_izgubila_podrsku.55.html?news_i
d=227248 

 

02/11/2011 23:35 | Beograd 
CVETKOVIĆ: Vlada nije izgubila podršku 
AUTOR: B. C. 
Beograd - Iako među strankama vladajuće koalicije postoje različiti stavovi o određenim 
problemima, Vlada nije izgubila podršku nijedne od njih u vezi sa osnovnim idejama 
oko kojih je nastala koalicija, rekao je juče premijer Srbije Mirko Cvetković, na otvaranju 
Medijskog foruma jugoistočne Evrope u Sava centru. 
 

On je dodao da treba imati u vidu da će se izbori održati za najkasnije šest meseci, što 
je razlog zbog čega vladajuće političke stranke nemaju iste stavove u svemu, ali da 
nijedna partija nije napustila koaliciju. 



Odgovarajući na pitanja novinara iz Ljubljane, Bukurešta i Beograda, među kojima je 
bio i urednik Danasa Zoran Panović, premijer je istakao da se Vlada Srbije zalaže za 
rešenje kosovskog pitanja upotrebom „miroljubivih, a ne nasilnih sredstava“, jer je to 
jedini način da se dođe do dugoročno održivog rešenja „koje će odgovarati i jednom i 
drugom narodu“. Upitan o rešenju problema administrativnih prelaza na severu Kosova, 
Cvetković je napomenuo da ne želi da govori o detaljima, jer je u rešenje problema 
uključeno više strana. Premijer je naglasio i da su odnos prema Kosovu i odnos prema 
EU dva paralelna procesa, ali da se ne može isključiti da će se te linije jednom susresti. 

Prema njegovim rečima, osim kosovskog pitanja, jedan od razloga pada podrške 
evrointegracijama u javnosti na ispod 50 odsto jeste i ekonomska kriza i to „ne samo u 
Srbiji, već i u nekim evropskim zemljama“. Govoreći o krizi, dodao je i da se naredne 
godine očekuje da će bruto društveni proizvod biti niži od očekivanog, ali da će „kriza 
uskoro biti za nama“. 
- Moram da naglasim da se stepen reforme u ekonomskoj i političkoj sferi više ne 
postavlja ni kao uslov za status kandidata za članstvo u EU ni za početak pregovora. 
Evropska komisija kao dodatni uslov nije postavila ništa u ovim oblastima, već se sve 
odnosi samo na dijalog sa Prištinom - naglasio je premijer. 

Na otvaranju Medijskog foruma u organizaciji Medijske organizacije za jugoistočnu 
Evropu (SEEMO), fondacije Konrad Adenauer i Centralnoevropske inicijative, Cvetković 
je rekao i da se Vlada usvajanjem Medijske strategije obavezala da će ceo zakonodavni 
okvir koji se odnosi na medije usaglasiti sa evropskim regulativama, kao i da će država 
povući iz vlasništva medija. 

**** 

V. SOUTH EAST EUROPE MEDIA FORUM 

MEDIA PLURALISM AND MEDIA BUSINESS 
 

http://www.kas.de/medien-europa/de/events/47825/ 

DATUM/UHRZEIT 
2. – 3. November 2011 
ORT 
Belgrad 
 

Das South East Europe Media Forum (SEEMF) hat sich in den letzten 
Jahren zu einen der größten Medienveranstaltungen in Südosteuropa 
entwickelt. 

 

**** 



http://www.tanjug.rs/news/23416/committee-wants-legislation-on-kim-for-debate.htm 

Serbian government for a peaceful settlement 
 

Serbian Prime Minister Mirko Cvetkovic 
said Wednesday evening that the Serbian 
government advocates peaceful resolution 
of the Kosovo issue, which will facilitate 
the resumption of dialogue with Pristina. 
 
It should also help regional reconciliation 
between the Serbian and the Albanian 
peoples, among others, he said. 

 
In a public interview in the framework of the opening of the Southeast Europe Media 
Forum (SEEMF) in Belgrade, Cvetkovic said the resolution of the current crisis in the 
north of Kosovo is close, but did not want to specify what kind of resolution he expects. 
 
The Serbian government believes that every problem, even the most difficult to solve, 
must be resolved by peaceful means such as dialogue, not by violence. 
 
Only in this way can sustainable and long-term solutions be found, he said. 
 
Cvetkovic said that the solution for Kosovo must be found through dialogue and that 
the solution must take into account the interests of all parties. 
 
Dialogue does not mean unilateral moves, said Cvetkovic. 
 

**** 

http://www.mfa.gov.rs/Bilteni/Engleski/b031111_e.html 

CVETKOVIC: SERBIAN GOVERNMENT FOR A PEACEFUL SETTLEMENT 

BELGRADE, Nov 2 (Tanjug) - Serbian Prime Minister Mirko Cvetkovic said Wednesday 
evening that the Serbian government advocates peaceful resolution of the Kosovo issue, which 
will facilitate the resumption of dialogue with Pristina. It should also help regional reconciliation 
between the Serbian and the Albanian peoples, among others, he said. In a public interview in 



the framework of the opening of the Southeast Europe Media Forum (SEEMF) in Belgrade, 
Cvetkovic said the resolution of the current crisis in the north of Kosovo is close, but did not 
want to specify what kind of resolution he expects. The Serbian government believes that every 
problem, even the most difficult to solve, must be resolved by peaceful means such as dialogue, 
not by violence. Only in this way can sustainable and long-term solutions be found, he said. 
Cvetkovic said that the solution for Kosovo must be found through dialogue and that the solution 
must take into account the interests of all parties. Dialogue does not mean unilateral moves, said 
Cvetkovic. Commenting on the report of the government of Serbia on its activities in northern 
Kosovo, Cvetkovic said that the situation on the ground was very complex and volatile at one 
point, and that Serbia therefore entrusted the Minister for Kosovo and Metohija Goran 
Bogdanovic and head of the Belgrade team in dialogue with Pristina Borislav Stefanovic with 
talking to people and reducing tensions. The problem is complex. We are working on a peaceful 
resolution that will enable the continuation of dialogue and I hope that this solution is near, 
Cvetkovic said. Asked whether Kosovo and Serbia's European integration are on two separate 
tracks, and whether the solution of Kosovo's status is a pre-condition for the continuation of 
integration, Cvetkovic said that he personally believes that at this point, those are two parallel 
processes, but that that he cannot rule out their merging in the future. Asked whether the Kosovo 
crisis can bring about the fall of Euroenthusiasm in Serbia, he answered affirmatively. Cvetkovic 
said that research shows that after recent developments in the north of Kosovo, the support of 
citizens to EU integration fell below 50 percent, to 46 percent, for the first time since 2000. 
Asked by reporters from Pristina whether Belgrade, like Pristina, is using the Kosovo issue as an 
excuse for economic problems, unemployment and poverty, Cvetkovic said that this is not the 
case in Serbia. 

 

 

**** 

http://mediacentarfmk.blogspot.com/2011/11/premijer-srbije-mirko-cvetkovic-otvorio.html 

П Е Т А К ,  0 4 .  Н О В Е М Б А Р  2 0 1 1 .  

PREMIJER SRBIJE MIRKO CVETKOVIĆ OTVORIO PETI SEEMF U BEOGRADU 

 



 

 

Peti po redu Jugoistočni Media Forum, održan je 2. i 3. novembra u Sava Centru. Dobrodošlicu 

gostima, domaćim i inostranim, poželeo je premijer Srbije, Mirko Cvetković. On je tom prilikom 

izjavio da su mediji u Srbiji važan faktor i da su, kao takvi, neophodni. 

-          Zdravo demokratsko okruženje leži na nezavisnim medijima, ne samo na društvu. 

Neophodno je istaći da mediji imaju i obrazovno-kulturnu ulogu i moraju da postoje jer su 

neophodni na putu ka evropskim integracijama. 

Ministru su postavljali pitanja kolege iz inostranih medija. Iskoristili su priliku da se dotaknu 

teme Kosova i političkih aktuelnih situacija, pa je glavna tema, a to je svakoko nezavisno 

novinarstvo, potpuno palo u zapećak. 

Mihaela Šuštaršića,  novinara STA News Agency iz Ljubljane, interesovalo je kakvo Srbija ima 

rešenje, ukoliko ne prizna nezavisnost Kosmeta i na koji način srpska vlast želi da uspostavi 

kompromis? 

-          Svaki problem može i mora biti rešen diplomatskim dogovorom. Mi, služeći se 

diplomatskim veštinama, moramo postići održivi kompromis jer ne želimo da prihvatimo 
nezavisnost srpske pokrajne. Takođe se zalažemo i za pomirenja u regionu, pre svega 

albanskog i srpskog naroda. Problemi su izuzetno složeni, a mi radimo na njihovim 

razrešenjima. 

Kolega iz Slovenije je još malo insistirao, prvenstveno zbog evropskih integracija i želje da 

ministru dočara lepotu EU kroz uređenost države iz koje dolazi, a koje je do pre dve decenije 

bila pod okriljem Jugoslavije. 

-          Ako bismo se osvrnuli na izveštaj komisije EU, ni u jednom momentu nisu kritikovali 

ekonomiju ili politiku Srbije. To me jako čini sretnim jer je stepen promena u društvu veliki. 

Najveći problem koji su istakli je Kosovo i njegova nezavisnost. Znam zašto i sam narod 

negativno reaguje na reformatore, naprosto to svaka reforma iziskuje. Bitno je da do 

pozitivnih promena dolazi sve više. 

Što se Evropske Unije tiče, većina, oko sedamdeset posto, nekada je bilo za priključenje. Onda 

je usledila i aktuelna situacija na Kosovu, pa je procenat pozitivnih stavova o integracijama 



spao na četrdeset šest. Siguran sam da je to privremeni trenutak i da je, pored Kosova, 

negativno uticala i ekonomska kriza na narod, ne samo srpski, već i ostalih evropskih zemalja. 

 

Iako se predpostavljalo da će se od teme udaljiti svi, pa i novinari koji su postavljali pitanja, bilo 

je neočekivano da se glavne teme, o nezavisnim medijima, više neće dotaći. Za sam kraj, kolega 
iz  Hrvatske se interesovao oko pomirenja dveju zemlja i budućoj saradnji. 

-          Odnosi Srbije i Hrvatske su jako bitni. Ne mislim da su se odnosi pogoršali, iako je bilo 

izjava koje su mogle negativno da utiču na odnose. Moramo da nastavimo sa pozitivnim 

trendom i poraditi na što boljoj saradnji do izbora u Hrvatskoj. 

Ipak, tema o kojoj je trebalo da se razmatra jedva da je bila i pomenuta. Razumno je, imajući u 

vidu situaciju na Kosmetu kao i želju svih gostiju sa strane da se što više informišu o aktuelnim 
temama. 

 

By Dimitrije Gašić,  Media centar FMK 

 

**** 

http://www.newsmonitors.org/mon/index.php?option=com_content&view=article&id=719:dra
ft-broadcast-report-02-11-2011&catid=36:evening 

 

 

 

SERBIAN PM ON KOSOVO. Tanjug reports that the Serbian Prime Minister Mirko 
Cvetkovic said Wednesday evening that the Serbian government advocates peaceful 
resolution of the Kosovo issue, which will facilitate the resumption of dialogue with 
Pristina.It should also help regional reconciliation between the Serbian and the Albanian 



peoples, among others, he said.In a public interview in the framework of the opening of 
the Southeast Europe Media Forum (SEEMF) in Belgrade, Cvetkovic said the resolution 
of the current crisis in the north of Kosovo is close, but did not want to specify what kind 
of resolution he expects, reportsTanjug.The Serbian government believes that every 
problem, even the most difficult to solve, must be resolved by peaceful means such as 
dialogue, not by violence. Only in this way can sustainable and long-term solutions be 
found, he said. Cvetkovic said that the solution for Kosovo must be found through 
dialogue and that the solution must take into account the interests of all 
parties, Tanjug reports. Dialogue does not mean unilateral moves, said Cvetkovic. 

****** 

 

http://www.novimagazin.rs/vesti/vlada-ima-resenje-za-kosovo 

 

Vlada ima rešenje za Kosovo 

Tanjug 
Vlada Srbije je blizu rešenja za aktuelnu krizu na severu Kosova koje neće svima 
odgovarati, rekao je večeras premijer Mirko Cvetković. 
Cvetković nije želeo da iznosi detalje tog rešenja, ali je ponovio da se Srbija zalaže za 
mirno rešavanje spora, za dijalog sa Prištinom, kao i za regionalno pomirenje, između 
ostalog i srpskog i albanskog naroda. 

"Vlada Srbije smatra da svaki problem, pa i najteži mora da se rešava upotrebom 
miroljubivih sredstava kao što je dijalog, a nikako nasilje. Jedino se na taj način može 
doći do dugoročnog i održivog rešenja“, istakao je Cvetković u javnom intervjuu, u 
okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u Beogradu. 



On je dodao da se do rešenja za pitanje Kosova mora doći kroz dijalog i da ta solucija 
mora da uvažava interese svih uključenih strana, odnosno da podjednako odstupa od 
stopostotnih zahteva svih strana. 

Podsetivši da dijalog ne podrazumeva unilateralne poteze Cvetković je naglasio da vlada 
u tom smislu deluje na pronalaženju nenasilnog i mirnog rešenja, koje neće voditi ka 
eskalaciji. 

Govoreći o izveštaju vlade Srbije o njenim aktivnostima na severu Kosova on je ocenio 
da je situacija na terenu u jednom trenutku bila veoma složena i zapaljiva, i da je Srbija 
zbog toga poslala funkcionere Gorana Bogdanovića i Borislava Stefanovića da 
razgovaraju sa ljudima i smanje tenzije. 

On je, međutim, upozorio da u komplikovanim situacijama, poput one na severu 
Kosova, u masi uvek može da se nađe neko „kome mirno rešenje ne leži na srcu“. 

Upitan da li su Kosovo i evropske integracije Srbije dva odvojena koloseka, odnosno da 
li je rešenje statusa Kosova uslov za nastavak integracija, on je odgovorio da lično 
smatra da su u ovom trenutku to dva paralelna procesa, ali da ne može da isključi da će 
se te linije u budućnosti susresti. 

„Lično verujem da će se to dogoditi, ali pre svega u smislu u kome bi neka od strana 
pokušala da u EU unese konflikt sličan kiparskom. To nije moguće i zato treba održati te 
dve linije paralelnim, ali raditi na njima i naći konačno rešenja, pre nego što se završi 
proces integracija Srbije u EU“, objasnio je Cvetković. 

Na pitanje da li kosovska kriza utiče na pad evroentuzijazma u Srbiji on je odgovorio 
potvrdno. 

Cvetković je kazao da istraživanja pokazuju da je, nakon dešavanja na severu Kosova, 
po prvi put od 2000. godine podrška građana integracijama pala ispod 50 odsto, na 46 
procenata. 

Na pitanje prištinskog novinara da li se i u Beogradu, kao i u Prištini pitanje Kosova 
koristi kao izgovor za ekonomske probleme, nezaposlenost i siromaštvo Cvetković je 
odgovorio da u Srbiji nije takav slučaj. 

„Ako pogledate naše novine videćete da je Kosovo tek nedavno, po izbijanju krize na 
severu, postalo jako bitna tema. Generalno ljudi više brinu za ekonomske probleme“, 
rekao je on i dodao da vlada ne koristi pitanje Kosova da kaže da bi Srbiji bilo bolje da 
nema taj problem. 

autor: MP 
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CVETKOVIĆ: KOALICIJA NIJE UGROŽENA 
Sreda, 2. Novembar, 2011.|  

 

  

BEOGRAD - Srpski premijer Mirko Cvetković večeras je izjavio da vladajuća koalicija 
nije ostala bez direktne podrške neke od stranaka, ali da je očigledno da postoje različiti 
stavovi o "pitanjima nižeg nivoa". 
  
Cvetković je na javnom intervjuu u okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) 
u Beogradu kazao da koalicija nije ugrožena, i da je normalno da postoje razlike u 
stavovima, posebno uoči izbora, koji će se, kako je dodao, održati najdalje za šest 
meseci. On je rekao da niko "ko mu nije bio u koži" ne može znati koliko je teško 
rukovoditi koalicionom vladom u kojoj učestvuje deset stranaka, od kojih neke imaju po 
svega tri, četiri poslanika. 
  
„Usaglašavanje stavova sa svima njima je komplikovan proces. Uloženo je dosta rada i 
energije da bi koalicija opstala i u tome su mi dosta pomogle tri stožerne stranke – DS, 



G17 plus, i koalicija okupljena oko SPS-a", objasnio je on. Cvetković je dodao da bi ova 
vlada verovatno postigla više da je imala manje složenu situaciju.  
  
Na pitanje da li je koalicija ugrožena on je istakao da se koalicija pravi na osnovu 
zajedničkih ideja, koje i dalje postoje, te da je u tom smislu niko nije napustio.  
„Ali kada to spustite na niže nivoe dolazite u problem. I sami znate da se po pojedinim 
pitanjima stranke iz koalicije različito izjašnjavaju. Ali to je normalno posebno, budući, 
da se približavaju izbori", naglasio je Cvetković.  
  
Na pitanje mađarskog novinara da li zakon o restituciji diskriminiše mađarsku manjinu u 
Srbiji on je odgovorio odrično. Cvetković je objasnio da, kada je u pitanju povraćaj 
imovine postoje dva zakona – zakon o restituciji, i zakon o rehabilitaciji, i da sva lica 
koja nisu počinila krivična dela, bez obzira da li su pripadala okupatorskim snagama 
mogu da budu rehabilitovana, a potom da podnesu zahtev za restituciju. 
  
Komentarišući odnose Srbije i Hrvatske Cvetković je ocenio da su oni ključni za region, i 
da ne veruje da su se oni suštinski pogoršali, iako je bilo izjava koje ne idu u prilog 
jačanju tih odnosa.  
„Mi zbog toga žalimo, iako verujemo da su one bile potreba unutrašnje politike. Moramo 
da nastavimo pozitivan trend dobrih odnosa Srbije i Hrvatske u budućnosti i da se 
vratimo na tu liniju odmah posle izbora", podvukao je on.  
  
Osvrćući se na aktuelnu krizu u Grčkoj i njen uticaj na evroentizijazam građana Srbije 
on je rekao da je osnovni problem Srbije što je bruto domaći proizvod nizak i da se tek, 
kada se to reši, treba baviti problemima u evrozoni. On je procenio da će bruto domaći 
proizvod iduće godine biti manji od očekivanog.  
  
**** 

http://www.srbijanet.rs/vesti/vesti-iz-zemlje/96730-cvetkovic-koalicija-nije-ugrozena.html 



 
 
Premijer Srbije Mirko Cvetković sinoć je izjavio da vladajuća koalicija nije ostala bez 
direktne podrške neke od stranaka, ali da je očigledno da postoje različiti stavovi o 
"pitanjima nižeg nivoa". 
 
Cvetković je na javnom intervjuu u okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) 
u Beogradu kazao da koalicija nije ugrožena, i da je normalno da postoje razlike u 
stavovima, posebno uoči izbora, koji će se, kako je dodao, održati najdalje za šest 
meseci. 
 
On je rekao da niko "ko mu nije bio u koži" ne može znati koliko je teskso rukovoditi 
koalicionom vladom u kojoj učestvuje deset stranaka, od kojih neke imaju po svega tri, 
četiri poslanika. „Usaglašavanje stavova sa svima njima je komplikovan proces. 
Uloženo je dosta rada i energije da bi koalicija opstala i u tome su mi dosta pomogle tri 
stožerne stranke - DS, G17 plus, i koalicija okupljena oko SPS-a", objasnio je on. 
 
Cvetković je dodao da bi ova vlada verovatno postigla više da je imala manje složenu 
situaciju. 
 
Na pitanje da li je koalicija ugrožena on je istakao da se koalicija pravi na osnovu 
zajedničkih ideja, koje i dalje postoje, te da je u tom smislu niko nije napustio. „Ali kada 
to spustite na niže nivoe dolazite u problem. I sami znate da se po pojedinim pitanjima 
stranke iz koalicije različito izjašnjavaju. Ali to je normalno posebno, budući, da se 
približavaju izbori", naglasio je Cvetković. 
 
Na pitanje mađarskog novinara da li zakon o restituciji diskriminiše mađarsku manjinu u 



Srbiji on je odgovorio odrično. Cvetković je objasnio da, kada je u pitanju povraćaj 
imovine postoje dva zakona - zakon o restituciji, i zakon o rehabilitaciji, i da sva lica koja 
nisu počinila krivična dela, bez obzira da li su pripadala okupatorskim snagama mogu 
da budu rehabilitovana, a potom da podnesu zahtev za restituciju. 
 
Komentarišući odnose Srbije i Hrvatske Cvetković je ocenio da su oni ključni za region, i 
da ne veruje da su se oni suštinski pogoršali, iako je bilo izjava koje ne idu u prilog 
jačanju tih odnosa. „Mi zbog toga žalimo, iako verujemo da su one bile potreba 
unutrašnje politike. Moramo da nastavimo pozitivan trend dobrih odnosa Srbije i 
Hrvatske u budućnosti i da se vratimo na tu liniju odmah posle izbora", podvukao je on. 
 
Osvrćući se na aktuelnu krizu u Grčkoj i njen uticaj na evroentizijazam građana Srbije 
on je rekao da je osnovni problem Srbije što je bruto domaći proizvod nizak i da se tek, 
kada se to reši, treba baviti problemima u evrozoni. On je procenio da će bruto domaći 
proizvod iduće godine biti manji od očekivanog. 
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BEOGRAD -  

Premijer Srbije Mirko Cvetković večeras je izjavio da 
vladajuća koalicija nije ostala bez direktne podrške neke od 
stranaka, ali da je očigledno da postoje različiti stavovi o "pitanjima 
nižeg nivoa". 

Cvetković je na javnom intervjuu u okviru Foruma medija jugoistočne 
Evrope (SEEMF) u Beogradu kazao da koalicija nije ugrožena, i da je 
normalno da postoje razlike u stavovima, posebno uoči izbora, koji će se, 
kako je dodao, održati najdalje za šest meseci. 

On je rekao da niko "ko mu nije bio u koži" ne može znati koliko je teško 
rukovoditi koalicionom vladom u kojoj učestvuje deset stranaka, od kojih 
neke imaju po svega tri, četiri poslanika. 



"Usaglašavanje stavova sa svima njima je komplikovan proces. Uloženo je 
dosta rada i energije da bi koalicija opstala i u tome su mi dosta pomogle tri 
stožerne stranke - DS, G17 plus, i koalicija okupljena oko SPS-a", objasnio 
je on. 

Cvetković je dodao da bi ova vlada verovatno postigla više da je imala 
manje složenu situaciju. 

Na pitanje da li je koalicija ugrožena on je istakao da se koalicija pravi na 
osnovu zajedničkih ideja, koje i dalje postoje, te da je u tom smislu niko nije 
napustio. 

"Ali kada to spustite na niže nivoe dolazite u problem. I sami znate da se po 
pojedinim pitanjima stranke iz koalicije različito izjašnjavaju. Ali to je 
normalno posebno, budući, da se približavaju izbori", naglasio je Cvetković. 

Na pitanje mađarskog novinara da li zakon o restituciji diskriminiše 
mađarsku manjinu u Srbiji on je odgovorio odrično. 

Cvetković je objasnio da, kada je u pitanju povraćaj imovine postoje dva 
zakona - zakon o restituciji, i zakon o rehabilitaciji, i da sva lica koja nisu 
počinila krivična dela, bez obzira da li su pripadala okupatorskim snagama 
mogu da budu rehabilitovana, a potom da podnesu zahtev za restituciju. 

Komentarišući odnose Srbije i Hrvatske Cvetković je ocenio da su oni ključni 
za region, i da ne veruje da su se oni suštinski pogoršali, iako je bilo izjava 
koje ne idu u prilog jačanju tih odnosa. 

"Mi zbog toga žalimo, iako verujemo da su one bile potreba unutrašnje 
politike. Moramo da nastavimo pozitivan trend dobrih odnosa Srbije i 
Hrvatske u budućnosti i da se vratimo na tu liniju odmah posle izbora", 
podvukao je on. 

Osvrćući se na aktuelnu krizu u Grčkoj i njen uticaj na evroentuzijazam 
građana Srbije on je rekao da je osnovni problem Srbije što je bruto domaći 
proizvod nizak i da se tek, kada se to reši, treba baviti problemima u 
evrozoni. 

On je procenio da će bruto domaći proizvod iduće godine biti manji od 
očekivanog. 

**** 
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Srpski premijer Mirko Cvetković poručio je da su mračna vremena kada je partija 
upravljala medijima daleko, kao i da se cenzura i pritisci na medije više ne tolerišu u Srbiji, 
a pre samo par meseci Savet vlade Srbije za borbu protiv korupcije ocenio je da je glavni 
problem na medijskoj sceni Srbije kontrola državnih institucija nad medijima kroz 
budžetska davanja. 

Cvetković je otvarajući Forum medija jugoistočne 
Evrope (SEEMF) u Beogradu kazao da se cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne tolerišu, a 
da mediji treba da nastave da informišu građane, da se kritički odnose na sve loše pojave u 
drustsvu, uključujući i one za koje je odgovorna vlada. 
„Nijedno stabilno demokratsko društvo ne može da se zamisli bez nezavisnih medija. Srbija 
danas u potpunosti garantuje i poštuje slobodu medija, mišljenja i pravo na obaveštenost“, 
poručio je predsednik vlade Srbije. 
Krajem septembra Savet Vlade Srbije za borbu protiv korupcije konstatovao je ipak veliki 
ekonomski i poliitčki pritisak na medije koji onemogućava valjano služenje interesima 

građana.  
U izveštaju o stanju u medijima Savet je kao glavne probleme medijske scene u Srbiji video 
prikrivanje vlasničke strukture i političku kontrolu državnih institucija nad medijima kroz 
budžetska davanja. 



U dokumentu se ukazuje na to da nisu poznati vlasnici devet, od ukupno 11 medija sa 
nacionalnom frekvencijom, a da, od 30 medija obuhvaćenih analizom, u vlasničkoj strukturi 18 
glasila postoje of-šor kompanije čiji pravi vlasnici nisu poznati. Nasuprot odredbama Zakona o 
informisanju, i dalje je u vlasništvu države značajan broj medija, konstatuje Savet. 
Takođe se navodi da državne institucije u Srbiji iz budžeta izdvajaju velike svote na oglašavanje 
koje ide u prilog ličnim i partijskim promocijama. Na uzorku od 50 institucija ti iznosi nisu 
manji od 15 miliona evra godišnje, navodi se u tom dokumentu. 
Prema navodima izveštaja Saveta, na javnim konkursima mediji dobijaju još oko 20 miliona 
evra, a imajući u vidu ukupno reklamno tržište od oko 160 miliona evra, približno četvrtina 
prihoda medija potiče iz državnog izvora. 
Kako se u izveštaju navodi, posebnu ulogu u finansiranju medija i njihovom držanju u 
ekonomskoj zavisnosti i neizvesnosti imaju marketinške i agencije za odnose sa javnošću i 
producentske kuće koje su uglavnom u vlasništvu stranačkih aktivista ili osoba povezanim sa 
njima. 
Pojedine marketinške i PR agencije prihode ostvaruju isključivo od državnih institucija i službi, 
tvrdi se u izveštaju i konstatuje da usluge agencija u protekle tri godine nisu koristili jedino 
ministarstva prosvete, nauke i državne uprave i lokalne samouprave. 
Savet je, između ostalog, preporučio da se u registru javnih glasila učine javnim podaci o 
vlasnicima medija, kao i da Komisija za zaštitu konkurencije, Republička radiodifuzna agencija 
(RRA) i druga tela redovno prate i regulišu medijsku koncentraciju. 
 

**** 

 

02.11.2011 Beograd 

Prošla su crna vremena za medije 

 

Srbija u svojoj istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i demokratičnosti kao sada 
što pokazuje da se zemlja menja na bolje, ocenio je premijer Srbije Mirko Cvetković. 



Cvetković je u okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u Beogradu kazao da se 
cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne tolerišu. 
"Daleko su mračna vremena kada je partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne događa i 
stoga smatram da se kao država menjamo na bolje", rekao je premijer najavljujući da će se 
država povući iz vlasništva u medijima. 
Nijedno stabilno demokratsko društvo ne može da se zamisli bez nezavisnih medija, ocenio je 
on, dodajući da su mediji korektivni faktor. 
"Mediji treba da nastave da informišu građane, da se kritički odnose na sve loše pojave u 
drustsvu, uključujući i one za koje je odgovorna vlada. Treba da se i upitaju koliki doprinos 
njihovi tekstovi pružaju razvoju jer mediji imaju i obrazovnu funkciju“, podsetio je Cvetković. 
 
Prema njegovoj oceni, Srbija danas u potpunosti garantuje i poštuje slobodu medija, mišljenja i 
pravo na obaveštenost. 
  
autor: AM 
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http://www.vesti.rs/Politika/CVETKOVIC-KOALICIJA-NIJE-UGROZENA.html 

BEOGRAD - Srpski premijer Mirko Cvetković večeras je izjavio da vladajuća koalicija 
nije ostala bez direktne podrške neke od stranaka, ali da je očigledno da postoje različiti 
stavovi o "pitanjima nižeg nivoa". 
Cvetković je na javnom intervjuu u okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) 
u Beogradu kazao da koalicija nije ugrožena, i da je normalno da postoje razlike u 
stavovima, posebno uoči izbora, koji će se, kako je dodao, održati najdalje za šest 
meseci. On je rekao da niko "ko mu nije bio u koži" ne može znati koliko je teško 
rukovoditi koalicionom vladom u kojoj učestvuje deset stranaka, od kojih neke imaju po 
svega tri, četiri poslanika. 
„Usaglašavanje stavova sa svima njima je komplikovan... 

 

**** 
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Vlada Srbije za mirno rešenje 
Premijer Srbije Mirko Cvetković izjavio je sinoć da se vlada Srbije zalaže za mirno 
rešenje kosovskog pitanja, koje će omogućiti nastavak dijaloga sa Prištinom, ali i 
za regionalno pomirenje, između ostalog i srpskog i albanskog naroda 
On je, u javnom intervjuu, u okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) 
u Beogradu, kazao da je blizu rešenje za aktuelnu krizu na severu Kosova, ali nije želeo 
da precizira o kakvom se rešenju radi, osim što je istakao da ono neće svima 
odgovarati. 
   „Vlada Srbije smatra da svaki problem, pa i najteži mora da se rešava upotrebom 
miroljubivih sredstava kao što je dijalog, a nikako nasilje. Jedino se na taj način može 
doći do dugoročnog i održivog rešenja", istakao je Cvetković. 
   On je dodao da se do rešenja za pitanje Kosova mora doći kroz dijalog i da ta solucija 
mora da uvažava interese svih uključenih strana, odnosno da pođednako odstupa od 
stopostotnih zahteva svih strana. 
   Podsetivši da dijalog ne podrazumeva unilateralne poteze Cvetković je naglasio da 
vlada u tom smislu deluje na pronalaženju nenasilnog i mirnog rešenja, koje neće voditi 
ka eskalaciji. 
   Govoreći o izveštaju vlade Srbije o njenim aktivnostima na severu Kosova on je 
ocenio da je situacija na terenu u jednom trenutku bila veoma složena i zapaljiva, i da je 
Srbija zbog toga poslala ministra za Kosovo i Metohiju Gorana Bogdanovića i šefa 
beogradskog tima u dijalogu sa Prištinom Borislava Stefanovića da razgovaraju sa 
ljudima i smanje tenzije. 
   On je, međutim, upozorio da u komplikovanim situacijama, poput one na severu 
Kosova, u masi uvek može da se nađe neko „kome mirno rešenje ne leži na srcu". 
   „Problem je složen. Radimo na mirnom rešenju koje će omogućiti nastavak dijaloga i 
nadam se da se približavamo toj soluciji", rekao je Cvetković. 
   Upitan da li su Kosovo i evropske integracije Srbije dva odvojena koloseka, odnosno 
da li je rešenje statusa Kosova uslov za nastavak integracija, on je odgovorio da lično 
smatra da su u ovom trenutku to dva paralelna procesa, ali da ne može da isključi da će 
se te linije u budućnosti susresti. 
   „Lično verujem da će se to dogoditi, ali pre svega u smislu u kome bi neka od strana 
pokušala da u EU unese konflikt sličan kiparskom. To nije moguće i zato treba održati te 
dve linije paralelnim, ali raditi na njima i naći konačno rešenja, pre nego što se završi 
proces integracija Srbije u EU", objasnio je Cvetković. 
   Na pitanje da li kosovska kriza utiče na pad evroentuzijazma u Srbiji on je odgovorio 
potvrdno. 
   Cvetković je kazao da istraživanja pokazuju da je, nakon dešavanja na severu 
Kosova, po prvi put od 2000.godine podrška građana integracijama pala ispod 50 odsto, 
na 46 procenata. 



   Na pitanje prištinskog novinara da li se i u Beogradu, kao i u Prištini pitanje Kosova 
koristi kao izgovor za ekonomske probleme, nezaposlenost i siromaštvo Cvetković je 
odgovorio da u Srbiji nije takav slučaj. 
   „Ako pogledate naše novine videćete da je Kosovo tek nedavno, po izbijanju krize na 
severu, postalo jako bitna tema. Generalno ljudi više brinu za ekonomske probleme", 
rekao je on i dodao da vlada ne koristi pitanje Kosova da kaže da bi Srbiji bilo bolje da 
nema taj problem. 
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http://www.tportal.hr/vijesti/svijet/157182/Beograd-ugoscuje-Medijski-forum-jugoistocne-
Europe.html 

VELIKI MEĐUNARODNI SKUP 
Beograd ugošćuje Medijski forum jugoistočne Europe 

 

 

Peti Medijski forum jugoistočne Europe (SEEMF), na kojemu će više od 200 sudionika 
iz 20 zemalja analizirati probleme i izazove medijskog pluralizma, medijsko tržište i 
poslovne modele u regiji, započinje u srijedu u beogradskom Sava centru 
 

rganizatori dvodnevnog skupa su Medijska organizacija jugoistočne Europe 
(SEEMO) sa sjedištem u Beču, Srednjoeuropska inicijativa (CEI) iz Trsta i 



Medijski program jugoistočne Europe njemačkog Konrad-Adenauer-Stiftunga 
(KAS).  
 
Na Forumu će se okupiti čelnici regionalnih i međunarodnih medijskih 
institucija. Skup će otvoriti srpski premijer Mirko Cvetković, a među 
panelistima najavljeni su predsjednik Europske federacije novinara Arne 
Koenig, direktor RTV B92 Veran Matić, direktor RTS-a Aleksandar 
Tijanić, predsjednik Hrvatskog novinarskog društva Zdenko Duka, 
savjetnica predsjednika RH za društvena pitanja Zrinka Vrabec Mojzeš i 
dr.  
 
Poljskom novinaru Kalickiju Wlodzmierzu bit će uručena CEI SEEMO 
Nagrada za izuzetni doprinos istraživačkom novinarstvu za 2011. godinu. 
Specijalne diplome istraživačkog novinarstva dobit će Artan Hoxha iz 
Albanije,Dijana Subotički iz Srbije te Matej Šurc i Blaž Zgaga iz 
Slovenije. 
 
Cilj SEEMF-a unaprijeđivanje je razmjene i uspostavljanje kontakata između 
medijskih urednika i vodećih novinara u regiji. Prijašnje SEEMF konferencije 
održale su se u Zagrebu (2007), Sofiji (2008), Tirani (2009) i Budimpešti 
(2010). 
 
Uz SEEMO, CEI i KAS, partneri ovogodišnjeg Foruma su Europska 
radiodifuzna unija (EBU), Misija OSCE-a u Srbiji, Organizacija odnosa s 
javnošću južne, istočne i centralne Europe (SECEPRO), Međunarodni 
medijski centar i Raiffeisen Bank International. 
 
SEEMO je nevladina, neprofitna organizacija, sastavljena od mreže urednika 
i novinara iz regije. Osnovana je 2000. godine u Zagrebu, a danas broji više 
od 800 individualnih članova i medijskih kuća iz Slovenije, Hrvatske, BiH, 
Crne Gore, Srbije, Kosova, Albanije, Makedonije, Grčke, Mađarske, Slovačke, 
Češke, Poljske, Ukrajine, Bjelorusije, Moldavije, Rumunjske, Bugarske i 
Turske. 
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http://www.totalportal.rs/drustvo/257060/cvetkovic-mediji-u-srbiji-slobodni 

 
Društvo 
Cvetković: Mediji u Srbiji slobodni 
B92 03. 11. 2011. 

Beograd -- Srbija u istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i 
demokratičnosti kao sada, ocenio je premijer Srbije Mirko Cvetković. 

Cvetković je, otvarajući Forum medija jugoistočne Evrope (SEEMO) u 
Beogradu, kazao da veća otvorenost medija pokazuje da se Srbija menja nabolje, 
dodavši da se cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne tolerišu. Premijer je izjavio 
da će se država povući iz vlasništva u medijima. Daleko su mračna vremena kada je 
partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne događa i stoga smatram da se kao 
država menjamo nabolje, rekao je Cvetković, dodajući da važnu ulogu u tome imaju 
mediji i novinari. U tom smislu je, kako je dodao, vlada usvojila važan dokument - 
Strategiju razvoja sistema javnog informisanja do 2016. godine. Ta strategija je, prema 
njegovim rečima, zasnovana na standardima i regulativi demokratskog sveta i štiti javni 
interes građana, njihovo pravo da budu obavešteni...  

 

**** 

Cvetković: Srbija danas garantuje slobodu medija 
Blic 02. 11. 2011. 

Srbija u istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i demokratičnosti 
kao sada, ocenio je danas premijer Srbije Mirko Cvetković i dodao da veća 
otvorenost medija pokazuje da se Srbija menja na bolje. 

Cvetković je otvarajući Forum medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u 
Beogradu kazao da se cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne tolerišu.   - Daleko 
su mračna vremena kada je partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne događa i 
stoga smatram da se kao država menjamo na bolje - rekao je Cvetković, dodajući da 
važnu ulogu u tome imaju mediji i novinari. U tom smislu je, kako je dodao, vlada 
usvojila važan dokument - Strategiju razvoja sistema javnog informisanja do 2016. 
godine. Ta strategija je, prema njegovim rečima, zanosvana na standardima i regulativi 
demokratskog sveta i štiti javni interes građana, njihovo pravo da budu... 
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http://vesti.aladin.info/2011-11-02/905331-cvetkovi%C4%87:-srbija-danas-garantuje-slobodu-
medija 

 

Cvetković: Srbija danas garantuje slobodu medija 
Blic | 02.novembar.2011 | 20:10 

 

Srbija u istoriji nikada nije imala ovako visok stepen slobode i demokratičnosti kao sada, ocenio 
je danas premijer Srbije Mirko Cvetković i dodao da veća otvorenost medija pokazuje da se 
Srbija menja na bolje. Cvetković je otvarajući Forum medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u 
Beogradu kazao da se cenzura i vršenje pritisaka na medije više ne tolerišu.   - Daleko su mračna 
vremena kada je partija upravljala medijima, sada se tako nešto ne događa i stoga smatram da se 
kao država menjamo na bolje - rekao je Cvetković, dodajući da važnu ulogu u tome imaju mediji 
i novinari.  
U tom smislu je, kako je dodao, vlada usvojila važan dokument - Strategiju razvoja sistema 
javnog informisanja do 2016. godine.  
Ta strategija je, prema njegovim rečima, zanosvana na standardima i regulativi demokratskog 
sveta i štiti javni interes građana, njihovo pravo da budu obavešteni o svemu što se dešava.  
Obavezali smo se Strategijom da ćemo celokupan pravni okvir usaglasiti sa evropskim 
regulatornim okvirom, i da će obezbediti da se država povuče iz vlasništva u medijima.  
Od izuzetnog značaja je, naveo je dalje Cvetković, Zakon o slobodnom pristupu infromacijama 
od javnog značaja, zahvaljujući kojem svaki građanin može da zatraži informacije.  
- Mediji treba da nastave da informišu građane, da se kritički odnose na sve loše pojave u 
drustsvu, uključujući i one za koje je odgovorna vlada. Treba da se i upitaju koliki doprinos 
njihovi tekstovi pružaju razvoju jer mediji imaju i obrazovnu funkciju. Držaćemo se ciljeva 
zadatih Strategijom i raditi na stvaranju povoljnog ambijenta za rad medija - podsetio je 
Cvetković.  
Mediji, prema njegovim rečima, imaju nesumnjivo veliki značaj u razvoju svakog društva. 
Nijedno stabilno demokratsko društvo ne može da se zamisli bez nezavisnih medija, ocenio je 
on, dodajući da su mediji korektivni faktor.  



- Srbija danas u potpunosti garantuje i poštuje slobodu medija, mišljenja i pravo na obaveštenost 
- podvukao je Cvetković.   Na otvaranju su govorili i Oliver Vujović, generalni sekretar 
"Southeast Europe Media Organization", Matijas Varner, direktor kompanije "Konrad-Adenauer-
Stiftung", Henri Bone direktor iste kompanije za Srbiju i Crnu Goru i Gerhard Pfanzelter, 
generalni sekretar "Central European Initiative".  

 

 

***** 

http://www.kraljevopress.com/vesti/cvetkovi%C4%87-koalicija-nije-ugro%C5%BEena 

 

Cvetković: Koalicija nije ugrožena 
sreda, 02 novembar 2011 12:59 

 

Premijer Srbije Mirko Cvetković večeras je izjavio da vladajuća koalicija nije ostala bez 
direktne podrške neke od stranaka, ali da je očigledno da postoje različiti stavovi o 
"pitanjima nižeg nivoa". 

Usaglašavanje stavova u koaliciji je složen proces, smatra Cvetković 

Cvetković je na javnom intervjuu u okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u 
Beogradu kazao da koalicija nije ugrožena, i da je normalno da postoje razlike u 
stavovima, posebno uoči izbora, koji će se, kako je dodao, održati najdalje za šest 
meseci.  



 
On je rekao da niko "ko mu nije bio u koži" ne može znati koliko je teško rukovoditi 
koalicionom vladom u kojoj učestvuje deset stranaka, od kojih neke imaju po svega tri, 
četiri poslanika. 

 
„Usaglašavanje stavova sa svima njima je komplikovan proces. Uloženo je dosta rada i 
energije da bi koalicija opstala i u tome su mi dosta pomogle tri stožerne stranke – DS, 
G17 plus, i koalicija okupljena oko SPS-a“, objasnio je on.  

 
Cvetković je dodao da bi ova vlada verovatno postigla više da je imala manje složenu 
situaciju.  

 
Na pitanje da li je koalicija ugrožena on je istakao da se koalicija pravi na osnovu 
zajedničkih ideja, koje i dalje postoje, te da je u tom smislu niko nije napustio.  

 
„Ali kada to spustite na niže nivoe dolazite u problem. I sami znate da se po pojedinim 
pitanjima stranke iz koalicije različito izjašnjavaju. Ali to je normalno posebno, budući, da 
se približavaju izbori“, naglasio je Cvetković.  

 
Na pitanje mađarskog novinara da li zakon o restituciji diskriminiše mđarsku manjinu u 
Srbiji on je odgovorio odrično.  

 
Cvetković je objasnio da, kada je u pitanju povraćaj imovine postoje dva zakona – zakon 
o restituciji, i zakon o rehabilitaciji, i da sva lica koja nisu počinila krivična dela, bez 
obzira da li su pripadala okupatorskim snagama mogu da budu rehabilitovana, a potom 
da podnesu zahtev za restituciju.  

 
Komentarišući odnose Srbije i Hrvatske Cvetković je ocenio da su oni ključni za region, i 
da ne veruje da su se oni suštinski pogoršali, iako je bilo izjava koje ne idu u prilog 
jačanju tih odnosa.  

 
„Mi zbog toga žalimo, iako verujemo da su one bile potreba unutrašnje politike. 
Moramo da nastavimo pozitivan trend dobrih odnosa Srbije i Hrvatske u budućnosti i da 
se vratimo na tu liniju odmah posle izbora“, podvukao je on.  



 
Osvrćući se na aktuelnu krizu u Grčkoj i njen uticaj na evroentuzijazam građana Srbije on 
je rekao da je osnovni problem Srbije što je bruto domaći proizvod nizak i da se tek, 
kada se to reši, treba baviti problemima u evrozoni.  

 
On je procenio da će bruto domaći proizvod iduće godine biti manji od očekivanog. 
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http://www.hercegovina.info/mediji/kurir-rs/cvetkovic-koalicija-nije-ugrozena-8142 

CVETKOVIĆ: KOALICIJA NIJE UGROŽENA 
Article Image BEOGRAD - Srpski premijer Mirko Cvetković večeras je izjavio da 
vladajuća koalicija nije ostala bez direktne podrške neke od stranaka, ali da je očigledno 
da postoje različiti stavovi o "pitanjima nižeg nivoa". Cvetković je na javnom intervjuu u 
okviru Foruma medija jugoistočne Evrope (SEEMF) u Beogradu kazao da koalicija nije 
ugrožena, i da je normalno.. 
 
 
*** 
 
http://www.glaskragujevca.net/?p=8837 
 
 
 

 

Skepticizam na evropskom putu 
Beograd – Nakon dešavanja na severu Kosova, prvi put od 2000. godine, 
podrška građana integracijama pala ispod 50 odsto, na 46 procenata, izneo je, 
uz ostalo, premijer Srbije Mirko Cvetković, odgovarajući na pitanja učesnika 
foruma Organizacije medija jugoistočne Evrope (SEEMO), u beogradskom Sava 
centru. 
  



Budućnost Srbije je u Evropskoj uniji, a Srbija u saradnji sa članicama Unije 
treba da radi na daljoj modernizaciji društva i institucija, u čemu važnu ulogu 
imaju mediji, zaključeno je na Forumu. 

  

Najviše investicija iz EU 

Cvetković je izneo i da bi Vlada verovatno 
postigla više da je imala manje složenu 
situaciju. Na pitanje da li je koalicija ugrožena 
on je istakao da se koalicija pravi na osnovu 
zajedničkih ideja, koje i dalje postoje, te da je 
u tom smislu niko nije napustio. „Ali kada to 
spustite na niže nivoe dolazite u problem. I 

sami znate da se po pojedinim pitanjima stranke iz koalicije različito 
izjašnjavaju. Ali to je normalno posebno, budući, da se približavaju izbori“, 
naglasio je Cvetković. 

  

Henri Bonet, direktor "Konrad Adenauer fondacije" u Beogradu, za Srbiju i Crnu 
Goru, ocenio je da je Vlada Srbije puno toga postigla na putu ka EU. "Status 
kandidata i datum za početak pregovora su značajni ne samo za podršku vlade 
Srbije, već za nastavak reformi i transformaciju srpskog društva u celini. Svi 
treba da podržimo evropske integracije Srbije, a posebno njeni građani“, rekao 
je on. Srbija mora da se modernizuje, jer samo tako može da osigura 
blagostanje, i osigura privredni rast; ne može samo da se oslanja na dobre 
odnose sa Kinom i Rusijom, jer najviše investicija dolazi iz EU, što građanima 
treba objasniti, smatra Bonet. 

  

Mediji u politici 



Gerhard Pfancelter, generalni sekretar Centralno evropske inicijative (CEI), rekao 
je da je ta organizacija posvećena evropskoj perspektivi i regionalnoj saradnji 
budućih članica u čemu je, kako je ocenio, Srbija pokazala vođstvo. "Uvereni 
smo da nam je potrebna veća EU, a ne manja u ovom kritičnom trenutku. 
Pozdravljamo preporuku Evropske komisije za dodelu statusa Srbiji“, naglasio je 
Pfancelter. 

  

Direktor medijskog programa za jugoistočnu Evropu "Fondacije Konrad 
Adenauer" Matijas Barner je kazao da je cilj ovog programa jačanje uloge 
medija u procesu transformacije, a to se može postići samo kada svi akteri 
stupe u dijalog – mediji, naučnici i civilno društvo – što je svrha ovog Foruma. 

  

Ekonomska kriza se odrazila na medijski sektor, i zato je važnije nego pre da 
privatni mediji ekonomski prežive i gledaju kako mogu u budućnosti da ponovo 
ostvaruju dobit, kazao je Matijas Barner, direktor medijskog programa za 
jugoistočnu Evropu "Fondacije Konrad Adenauer". Po njegovium rečima, u 
jugoistočnoj Evropi postoji koncentracija na medijskom prostoru i tamo gde su 
se povukli strani vlasnici domaći akteri, sa političkim interesima, preuzimaju 
medije, prenose agencije. 
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http://www.rts.rs/page/tv/ci/story/17/%D0%A0%D0%A2%D0%A1+1/983716/%D0%88%D1%83
%D1%82%D0%B0%D1%80%D1%9A%D0%B8+%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%
B0%D0%BC+.html 

 



Јутарњи програм  
... одгонетнемо у Јутарњем програму. У Београду је у току 
пети Медијски форумјугоисточне Европе, на којем око 200 учесника из 
... ... у Јутарњем програму. У Београду је у току 
пети Медијски форум југоисточне Европе, на којем око 200 учесника 
из 20 ... 
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http://www.srbija.gov.rs/vesti/vest.php?pf=1&id=162213&url=%2Fvesti%2Fvest.php%3Fpf%3D
1%26id%3D162213 

 

 
 

  

 

 
 
Србија у потпуности гарантује и поштује слободу медија 
 
Београд, 2. новембар 2011. године – Председник Владе Републике 
Србије Мирко Цветковић оценио је вечерас да Србија никада није 
имала овако висок степен слободе и демократичности као данас, и 
додао да већа отвореност медија показује да се наша земља мења 
набоље. 
 

 



 

Фото: Фонет 
 
Цветковић је, отварајући Форум медија југоисточне Европе 
(СЕЕМФ) у Центру "Сава", рекао да се цензура и вршење 
притисака на медије у Србији више не толеришу, као и да су 
новинари слободни да истражују и објављују информације до којих 
долазе. 
 
У том смислу, како је додао, Влада је усвојила важан документ - 
Стратегију развоја система јавног информисања до 2016. године. 
 
Он је објаснио да је та стратегија заснована на стандардима и 
регулативи демократског света и штити јавни интерес грађана и 
њихово право да буду обавештени о свему што се дешава. 
 
Овом стратегијом смо се обавезали на то да ћемо целокупан 
правни оквир усагласити са европским регулаторним оквиром, као 
и обезбедити да се држава повуче из власништва у медијима, 
истакао је председник Владе. 
 
Цветковић је навео да је Закон о слободном приступу 
информацијама од јавног значаја од велике важности, уз напомену 
да захваљујући овом документу сваки грађанин може да затражи 
информације. 
 
Он је указао на то да медији треба да наставе да информишу 
грађане и да се критички односе према свим лошим појавама у 
друштву, укључујући и оне за које је одговорна Влада.  
 
Такође, како је додао, треба да се и упитају колики допринос 
њихови текстови пружају развоју јер медији имају и образовну 
функцију. 
 
Председник Владе је истакао да ће се Влада држати циљева 
задатих стратегијом, као и да ће радити на стварању повољног 
амбијента за рад медија. 



 
Медији имају несумњиво велики значај у развоју сваког друштва, 
при чему се ниједно стабилно демократско друштво не може 
замислити без независних медија, оценио је Цветковић и додао да 
су медији корективни фактор. 
 
Он је указао на то да Србија данас у потпуности гарантује и 
поштује слободу медија, мишљења и право јавности на 
обавештеност. 
 
Форум медија југоисточне Европе (СЕЕМФ) организовали су 
Медијска организација за југоисточну Европу (СЕЕМО), фондација 
"Конрад Аденауер" и Централноевропска иницијатива (ЦЕИ). 
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http://www.kim.gov.rs/Vesti+Dana/1992/Vlada+Srbije+za+mirno+resenje.shtml 
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o  

o Датум: 03.новембар 2011. 

БЕОГРАД - Премијер Србије Мирко Цветковић изјавио је да се влада 
Србије залаже за мирно решење косовског питања, које ће омогућити 
наставак дијалога са Приштином, али и за регионално помирење, 
између осталог и српског и албанског народа. 



 

Он је, у јавном интервјуу, у оквиру Форума медија југоисточне Европе (СЕЕМФ) у 
Београду, казао да је близу решење за актуелну кризу на северу Косова, али није 
желео да прецизира о каквом се решењу ради, осим што је истакао да оно неће 
свима одговарати. 
„Влада Србије сматра да сваки проблем, па и најтежи мора да се решава 
употребом мирољубивих средстава као што је дијалог, а никако насиље. Једино 
се на тај начин може доћи до дугорочног и одрживог решења", истакао је 
Цветковић. 
Он је додао да се до решења за питање Косова мора доћи кроз дијалог и да та 
солуција мора да уважава интересе свих укључених страна, односно да 
подједнако одступа од стопостотних захтева свих страна. 
Подсетивши да дијалог не подразумева унилатералне потезе, Цветковић је 
нагласио да влада у том смислу делује на проналажењу ненасилног и мирног 
решења, које неће водити ка ескалацији. 
Говорећи о извештају владе Србије о њеним активностима на северу Косова он је 
оценио да је ситуација на терену у једном тренутку била веома сложена и 
запаљива и да је Србија због тога послала министра за Косово и Метохију Горана 
Богдановића и шефа београдског тима у дијалогу са Приштином Борислава 
Стефановића да разговарају са људима и смање тензије. 
Он је, међутим, упозорио да у компликованим ситуацијама, попут оне на северу 
Косова, у маси увек може да се нађе неко „коме мирно решење не лежи на срцу". 
„Проблем је сложен. Радимо на мирном решењу које ће омогућити наставак 
дијалога и надам се да се приближавамо тој солуцији", рекао је Цветковић. 
Упитан да ли су Косово и европске интеграције Србије два одвојена колосека, 
односно да ли је решење статуса Косова услов за наставак интеграција, он је 
одговорио да лично сматра да су у овом тренутку то два паралелна процеса, али 
да не може да искључи да ће се те линије у будућности сусрести. 
„Лично верујем да ће се то догодити, али пре свега у смислу у коме би нека од 
страна покушала да у ЕУ унесе конфликт сличан кипарском. То није могуће и зато 
треба одржати те две линије паралелним, али радити на њима и наћи коначно 
решења, пре него што се заврши процес интеграција Србије у ЕУ", објаснио је 
Цветковић. 



На питање да ли косовска криза утиче на пад евроентузијазма у Србији, он је 
одговорио потврдно. 
Цветковић је казао да истраживања показују да је, након дешавања на северу 
Косова, по први пут од 2000. године подршка грађана интеграцијама пала испод 
50 одсто, на 46 процената. 
На питање приштинског новинара да ли се и у Београду, као и у Приштини 
питање Косова користи као изговор за економске проблеме, незапосленост и 
сиромаштво, Цветковић је одговорио да у Србији није такав случај. 
„Ако погледате наше новине видећете да је Косово тек недавно, по избијању 
кризе на северу, постало јако битна тема. Генерално људи више брину за 
економске проблеме", рекао је он и додао да влада не користи питање Косова да 
каже да би Србији било боље да нема тај проблем. 
 

*** 

http://www.dnevnik.rs/drustvo/uspeh-medija-zavisi-od-prilagodjavanja-izazovima 

 

 

 

 

Успех медија зависи од прилагођавања изазовима 

Ажурирано пре 1 недеља 4 дана 

Учесници Форума медија југоисточне Европе (СЕЕМФ), који је завршен 
синоћ у Београду, поручили су да се медији суочавају са финансијском 
кризом, политичким притисцима и технолошким изазовима и да њихов 
успех зависи од могућности да се томе прилагоде. 

  
Председнок одбора Медијске организације југоисточне Европе (СЕЕМО) Борис 
Бергант је у завршној речи на Форуму истакао да је то била "сјајна конференција", 
најбоља од свих пет до сада одржаних, јер су на њој покренута права питања у 
правом тренутку. 
Медији се суочавају са финансијском кризом и политичким притисцима, који су 
јачи него у претходном периоду оценио је он, истичући да највећи проблем 
предстваља технолоскси изазов, који је истовремено и највећа шанса за медије. 



"Уколико се прилагодимо проблемима и притисцима успећемо, али само ако 
новинари и остали медијски радници на томе сарађују", поручио је Бергант. 
На дводневном Форуму у Центру "Сава" одржано је неколико панела на којима је 
било речи о власништву над медијима, о суочавању медија са економском кризом, 
као и о слободи медија у југоисточној европи и улози јавних сервиса у 
демократском друштву. 
Премијер Србије Мирко Цветковић, оценио је јуче, отварајући Форум, да Србија у 
историји никада није имала овако висок степен слободе и демократичности као 
сада и додао да већа отвореност медија показује да се Србија мења на боље. 
Цветковић је нагласио да се цензура и вршење притисака на медије више не 
толеришу, подсећајућу да је с тим циљем влада усвојила важан документ - 
Стратегију развоја система јавног информисања до 2016. године. 
Учесници панела "Медијска битка против економске кризе" сложили су се да је 
ограничавајући фактор за медије економска ситуација која се најексплицитније 
огледа у сиромаштву програмских садржаја који мењају и суштину новинарства. 
Учесници панела о плурализму и медијским слободама поручили су раније данас 
да су медијско тржиште, власничка и питања регулаторних тела слични на нивоу 
балканских земаља и да би било пожељно доношење регионалне медијске 
стратегије. 
Дискусија у оквиру Форума медија југоисточне Европе односила се и на 
повезаност слободе изражавања са процесом придруживања Европској унији, 
односно важности транспарентне политике. 
Главни саветник за питање цивилног друштва и институционалну сарадњу у 
Директорату за проширење Европске комисије у Бриселу Андрис Кестерис 
подсетио је на чињеницу да европска породица од својих нових чланица, или 
кандидата захтева слободу медија - један од изазова са којима се суочавају све 
земље. 
Један од закључака Форума је и да су Јавни сервиси и медији неопходни за 
демократизацију друштва, а посебно у времену медијских и технолошких 
промена.Учесници панела нагласили су да је улога јавних сервиса очување 
националних и културних идентитета, инвестирање у квалитетне програме, 
емитовање посебних културних садржаја, образовање... 
Организатор Форума који је одржан под називом "Медијски плурализам и медијско 
пословање у јужној, источној и централној Европи" је Организација Медија 
југоисточне Европе (СЕЕМО) која је доделила и награде за истраживачко 
новинарство. 
(Танјуг) 
Профит важнији од друштвене одговорности  
На четвртом - последњем панелу, у оквиру овогодишњег Форума медија 
југоисточне Европе, речено је да има све мање малих власника медија, а све више 
корпорација које се воде искључиво профитом, а не друштвеном одговорношћу. 
"Власници се понашају као послодавци који на медијске раднике гледају само као 



на радну снагу и који не воде бригу о медијском садржају", закључио је 
председник Европске федерације новинара Арне Кенинг. 
 

 


